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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ενα απροετοίμαστο σύστημα υγείας
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-10-2019

Επιφάνεια: 289.57 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

·»
Αυτή τη στιγμή 
οι συμβεβλη
μένοι γιατροί 
με τον ΕΟΠΥΥ 
δεν ξεπερνούν 
τους 700 για 
σχεδόν 10 
εκατομμύρια 
ασφαλισμέ
νους!!), ενώ ο 
συγκεκριμέ
νος αριθμός 
οικογενειακών 
γιατρών θα 
κληθεί να αντι
μετωπίσει με
ταξύ άλλων 
και το αναμε
νόμενο κύμα 
της γρίπης

Ενα απροετοίμαστο σύστημα υγείας

Του Γιώργου Λαμπράκη

Δ
ύοκολος αναμένεται και ο φετινός χειμώνας, 
σε ό,τι αφορά στο επίπεδο των παρεχόμενων 
υγειονομικών υπηρεσιών προς τους ασφαλι
σμένους. Από τη μια μεριά ο μικρός αριθμός οικογενει

ακών γιατρών, που έχουν συμβληθεί με τον ΕΟΠΥΥ, από 
την άλλη η απροθυμία των πολιτών να εμβολιαστούν κα
τά της εποχικής γρίπης, διαμορφώνουν ένα εξαιρετικά 
δυοοίωνο σκηνικό, με την πολιτεία να παρακολουθεί τις 
εξελίξεις χωρίς να μπορεί να παρέμβει αποτελεσματικά.

Αυτή τη στιγμή οι συμβεβλημένοι γιατροί με τον ΕΟΠΥΥ 
δεν ξεπερνούν τους 700 για σχεδόν 10 εκατομμύρια 
ασφαλισμένους(Ι), ενώ ο συγκεκριμένος αριθμός οικο
γενειακών γιατρών θα κληθεί να αντιμετωπίσει μεταξύ 
άλλων και το αναμενόμενο κύμα της γρίπης. Το πρόβλη
μα θα οξυνθεί και οι πολίτες θα αναγκαστούν να καταφύ
γουν στα δημόσια νοσοκομεία, όπου η κατάσταση είναι 
απογοητευτική από πλευράς επάρκειας ιατρικού και νο
σηλευτικού προσωπικού.

Ταυτόχρονα, παραμένουν σε ιδιαίτερα χαμηλά επίπε
δα τα ποσοστά εμβολιαστικής κάλυψης οτην Ελλάδα, 
όπου μόνο το 11% του ιατρονοσηλευτικού προσωπικού 
εμβολιάζεται, ενώ σε ό,τι αφορά στο σύνολο του πληθυ
σμού απέχουμε πολύ από το 75%, που είναι ο στόχος του 
Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας για τα άτομα, τα οποία 
ανήκουν στις ομάδες υψηλού κινδύνου και πρέπει να εμ
βολιάζονται.

Αυτή η στατιστική εικόνα προκαλεί επιπρόσθετη ανη

συχία, καθώς ο χειμώνας βρίσκεται προ των πυλών και 
το σύστημα υγείας οτη χώρα μας δεν έχει ούτε τις υπο
δομές, ούτε το προσωπικό, ώστε να διαχειριστεί κατάλ
ληλα πιθανό κύμα επιδημίας της γρίπης, που θα μπορού
σε να αποφευχθεί, αν ο εμβολιασμός αποτελούσε προ
τεραιότητα όσων πρέπει να θωρακίσουν την υγεία, αλλά 
και τη ζωή τους.

Πάνω από 150 συνάνθρωποί μας έχασαν τη μάχη με 
τον θάνατο στις Μονάδες Εντατικής Θεραπείας, όπου 
νοσηλεύτηκαν, εξαιτίας επιπλοκών που τους προκάλεσε 
ο ιός της γρίπης. Συνολικά πέρυσι νόσησαν βαριά σχε
δόν 390 άτομα. Ξέρετε ποσά από αυτά είχαν εμβολια
στεί; Μόλις τα 15!

Να σημειωθεί ότι τον προηγούμενο χειμώνα η κατά
σταση σε ό,τι αφορά στους γιατρούς που είχαν συμβλη
θεί με τον ΕΟΠΥΥ ήταν αισθητά καλύτερη σε σύγκριση 
με τη φετινή χρονιά. Μάλιστα οι προβλέψεις για τους 
επόμενους μήνες είναι ιδιαίτερα απαισιόδοξες, καθώς 
εκτιμάται ότι δεκάδες γιατροί θα αποχωρήσουν από τον 
Οργανισμό, αν δεν αλλάξει η υπουργική απόφαση της 
προηγούμενης κυβέρνησης για τον τρόπο αμοιβής των 
οικογενειακών γιατρών από τον ΕΟΠΥΥ.

0 γρίφος που καλείται να λύσει η νέα ηγεσία του 
υπουργείου Υγείας είναι εξαιρετικά περίπλοκος. Η έλ
λειψη χρόνου για την εξεύρεση λύσεων κάνει ακόμη πιο 
δύσκολη την κατάσταση. Μόνο μια γενναία πολιτική από
φαση, που θα διασφαλίζει ότι οι υπάρχοντες γιατροί του 
ΕΟΠΥΥ θα ανανεώσουν τις συμβάσεις τους και μαζί τους 
θα υπογραφούν και νέες, ώστε να αυξηθεί ο διαθέσιμος 
αριθμός των οικογενειακών γιατρών, μπορεί να δώσει 
διέξοδο οτη σημερινή αδιέξοδη κατάσταση. Αλλιώς, οι 
πολίτες θα ταλαιπωρηθούν, ανθρώπινες ζωές θα κινδυ
νέψουν και το κράτος θα αποδείξει για άλλη μια φορά την 
ανεπάρκειά του ως προς την αντιμετώπιση προβλημά
των με αυτονόητες λύσεις.
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1  Απελευθέρωση των κονδυλίων για το
Αχιλλοπούλειο εγκαίρως ζητεί η ΕΙΝΚΥΜ

Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ
ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ

Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

16-10-2019

Επιφάνεια: 115.31 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Απελευθέρωση 
των κονδυλίων 
για το Αχιλλοπούλειο 
εγκαίρως ζητεί 
η ΕΙΝΚΥΜ

Επιστολή
των νοσοκομειακών 
γιατρών σε 5η ΥΠΕ 
και Υπουργείο Υγείας

Μετά τις προφορικές διαβεβαι
ώσεις που είχε ο πρόεδρος της 
Ενωσης Νοσοκομειακών Γιατρών 
Μαγνησίας Παύλος Μαλινδρέτος 
ότι δεν υφίσταται κανένα θέμα 
«κουρέματος» των προϋπολογι- 
σθέντων κονδυλίων για το Νοσοκο
μείο Βόλου μέχρι τέλος του χρόνου, 
η Ενωση απέστειλε χθες επιστολή 
στην 5η ΥΠΕ και στο Υπουργείο 
Υγείας, ζητώντας εμμέσως πλην 
σαφώς να προχωρήσουν έγκαιρα 
οι διαδικασίες για την εκταμίευση 
των υπόλοιπων κονδυλίων ώστε να 
μη διαταραχθεί η εύρυθμη λειτουρ
γία του Αχιλλοπουλείου, όπως εξή
γησε ο κ, Μαλινδρέτος στον ΤΑΧΥ
ΔΡΟΜΟ.

«Με ανησυχία και ενδιαφέρον 
παρακολουθούμε τις εξελίξεις 
αναφορικά στη χρηματοδότηση 
του προϋπολογισμού του Νοσοκο
μείου του Βόλου. Αναγνωρίζοντας 
ότι δεν μπορεί κανείς να περιμένει 
το Νοσοκομείο να λειτουργήσει 
με το ένα δέκατο των χρημάτων 
που χρειάζεται για τα λειτουργικά 
του έξοδα, περιμένουμε όλοι να 
κάνετε τις αναγκαίες παρεμβά
σεις. Πρέπει να εξασφαλισθεί η 
άμεση απελευθέρωση των ανα
γκαίων κονδυλίων (είτε τακτική, 
είτε και έκτακτη επιχορήγηση) 
ώστε να μην διαταραχθεί η απρό
σκοπτη λειτουργία του Νοσοκο
μείου. Παραμένουμε σε ετοιμότη
τα, και περιμένουμε τις άμεσες 
παρεμβάσεις όλων», καταλήγει η 
επιστολή που υπογράφεται από 
τους Παύλο Μαλινδρέτο και Ηλία 
Καραμέτο.
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1  Βηματοδοτικό κέντρο το Αχιλλοπούλειο
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 11 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-10-2019

Επιφάνεια: 447.4 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

» ΕΣΠΑΣΕ ΤΟ «ΦΡΑΓΜΑ» ΤΩΝ 180 ΕΜΦΥΤΕΥΣΕΩΝ ΚΑΙ ΣΥΝΕΧΙΖΕΙ

Βηματοδοτικό κέντρο το Αχιλλοπούλειο
Σημαντικό βήμα αναβάθμισης των υπηρεσιών στους καρδιοπαθείς - 
Σε λειτουργία από τον Νοέμβριο και Γραφείο Καρδιακής Ανεπάρκειας

Νέες αναβαθμισμένες υπηρεσίες υγείας για τους καρδιοπαθείς συνιστά η λειτουργία 
Γραφείου Καρδιακής Ανεπάρκειας στο Αχιλλοπούλειο από τις αρχές Νοεμβρίου

Ξεκινά το Ιατρείο 
Καρδιακής Ανεπάρκειας

Ω
ς ένα από τα σημαντικότε
ρα βηματοδοτικό κέντρα 
για το Εθνικό Σύστημα 
Υγείας αναγνωρίζεται πλέον η 

Καρδιολογική Κλινική του Νοσο
κομείου Βόλου, καταρρίπτοντας 
το ένα μετά το άλλο τα ρεκόρ. Μέ
σα σε δύο χρόνια έχουν εμφυτευ- 
θεί 180 μόνιμοι βηματοδότες, την 
ώρα που για την πιστοποίηση της 
λειτουργίας του Κέντρου το πλα- 
φόν έχει οριστεί στους 30 βημα
τοδότες ετησίως.

Η Καρδιολογική Κλινική είναι 
πλέον έτοιμη να κάνει ένα ακό
μη σημαντικό βήμα στην ανα
βαθμισμένη παροχή ιατρικής 
φροντίδας στους καρδιοπαθείς, 
συστήνοντας Γραφείο Καρδια
κής Ανεπάρκειας. Η πρόταση 
υποβλήθηκε στη διοίκηση και 
από τις 4 Νοεμβρίου ξεκινά η 
λειτουργία του.

Εσπασε το φράγμα 
των 180 βηματοδοτών
Οπως προαναφέρθηκε, το 

Τμήμα Εμφύτευσης Βηματοδο
τών «έσπασε» ήδη το φράγμα 
των 180 μόνιμων βηματοδοτών, 
αριθμός που αφενός πιστοποιεί 
ότι έχει κερδίσει την εμπιστοσύ
νη των ασθενών, αφετέρου την 
αναγνώριση της καρδιολογικής 
κοινότητας, αφού πλέον εξυπη
ρετεί περιστατικά από ολόκλη

ρη τη Θεσσαλία.
Το Τμήμα Εμφύτευσης Βημα

τοδοτών ξεκίνησε να λειτουργεί 
στις 8 Αυγούστου 2017. Μέχρι 
στιγμής στα δύο χρόνια λειτουρ
γίας του έχουν τοποθετηθεί συ
νολικά 180 βηματοδότες, ενώ 
επίσης λειτουργεί παράλληλα 
και ιατρείο βηματοδοτών όπου 
συντηρούνται οι ήδη τοποθετη
μένοι βηματοδότες.

Σημειώνεται πως τα καρδιαγ- 
γειακά νοσήματα είναι η πρώτη 
αιτία θανάτου στη χώρα, άρα η 
βελτίωση όλου του συστήματος 
αντιμετώπισης των οξέων συμ
βάντων έχει πολύ μεγάλη σημα
σία, κάτι που επιτυγχάνεται με 
τηνεμφύτευση μόνιμου βηματο
δότη.

Μόνο στο Νοσοκομείο ετη
σίως καταγράφονται 1.600 πε
ρίπου εισαγωγές στην Καρδιο
λογική Κλινική. Από αυτές οι 
700 αφορούν σε εμφράγματα 
και οι υπόλοιπες σε άλλες καρ- 
διοπάθειες.

Το Εργαστήριο λειτουργεί σε 
ειδική αίθουσα θωρακισμένη με 
μόλυβδο και διαθέτει όλο τονσύγ
χρονο εξοπλισμό, όπως ακτινο
σκοπικό, προστατευτικές ποδιές, 
απινιδωτής, τράπεζα, χώροι απο
λύμανσης, που προέρχεται από 
δωρεές αλλά και μέσα από άλλες 
χρηματοδοτικές πηγές.

Η τοποθέτηση του μόνιμου βη
ματοδότη στον ασθενή διαρκεί

περίπου 45 λεπτά. Οι καρδιοπα- 
θείς εισέρχονται στο Νοσοκο
μείο την παραμονή της επέμβα
σης και επιστρέφουν στο σπίτι 
μια μέρα μετά την τοποθέτηση 
του βηματοδότη. Δύο γιατροί 
βρίσκονται στην επέμβαση που 
έχουν λάβει όλα τα απαιτούμενα 
μέτρα προφύλαξης των ίδιων και 
των ασθενών, ενώ βρίσκεται και 
προσωπικό της εταιρείας για να 
κάνει τις ρυθμίσεις. Η διάρκεια 
ζωής του κάθε βηματοδότη, 
εξαρτάται από το πόσο συχνά 
ενεργοποιείται στην καθημερι
νότητα του καρδιοπαθούς. 0 μέ
σος χρόνος διάρκειας των βημα
τοδοτών είναι 8 -10 χρόνια.

Ενα ακόμη λιθαράκι στην πο
ρεία της αναβάθμισης της Καρ
διολογικής Κλινικής συνιστά το 
Ιατρείο Καρδιακής Ανεπάρ
κειας. Η λειτουργία του σύμφω
να με τον κ. Δούρα θα ξεκινήσει 
από τη Δευτέρα 4 Νοεμβρίου. 
Αρχικά με τους νοσηλευθέντες 
και στη συνέχεια με εξωτερι
κούς ασθενείς που θα μπορούν 
να προγραμματίσουν ραντεβού 
για έλεγχο στα τακτικά εξωτερι
κά ιατρεία.

Από τη διεθνή εμπειρία έχει 
αποδειχτεί ότι τα Ιατρεία Καρ
διακής Ανεπάρκειας σε διασύν

δεση με την πρωτοβάθμια 
φροντίδα υγείας, έχουν πολλα
πλά οφέλη για τους ασθενείς.

0 κ. Δούρας δίνει έμφαση 
στην πρόληψη, λέγοντας χαρα
κτηριστικά ότι αποτελεί την κα
λύτερη παρέμβαση. «Στο Καρ
διολογικό Τμήμα του Νοσοκο
μείου μας οργανώνουμε ήδη το 
Ιατρείο Κ.Α. και από αρχές Νο
εμβρίου θα είναι στη διάθεση 
των πολιτών» σημείωσε έμπλε
ος ικανοποίησης στον ΤΑΧΥΔΡΟ
ΜΟ, εκφράζοντας τη βεβαιότη
τα του ότι θα αποτελέσει ένα 
ακόμη βήμα στην προσπάθεια 
αντιμετώπισης της νόσου.

ΒΑΣΩ ΚΥΡΙΑΖΗ
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1  Εξι εβδομάδες χωρίς γιατρό
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 11 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-10-2019

Επιφάνεια: 253.98 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εξι εβδομάδες χωρίς γιατρό
Εντονες διαμαρτυρίες των κατοίκων της Συκής, 
που αδυνατούν να συνταγογραφήσουν φάρμακα

Ολόκληρο χωριό 400 κατοίκων παραμένει χωρίς γιατρό για έκτη συνεχόμενη εβδομάδα, 
όπως καταγγέλλουν οι διαμένοντες στη Συκή Νοτίου Πηλίου (φωτο αρχείου)

^■1 έμειναν από γιατρό στη Συκή. Επί έξι 
■■ ολόκληρες εβδομάδες το δημοτικό 

διαμέρισμα του Νοτίου Πηλίου, στο 
οποίο διαμένουν 400 μόνιμοι κάτοικοι, παρα
μένει χωρίς νιατρό.

Σε απόγνωση ειδικά οι ηλικιωμένοι που αδυνα
τούν να συνταγονραφήσουντα φάρμακά τους. Εμ
πλεοι οργής, κάτοικοι του χωριού επικοινώνησαν 
με τον ΤΑΧΥΔΡΟΜΟ και κατήγγειλαν το γεγονός, 
υπογραμμίζοντας πως είναι απαράδεκτο για δύο 
περίπου μήνες ένα ολόκληρο χωριό να βρίσκεται 
εγκαταλειμμένο στην τύχη του υγειονομικά.

Σύμφωνα με τους κατοίκους μία φορά την εβδο
μάδα γιατρός που είχε την ευθύνη να επισκέπτεται 
την περιοχή, μετέβαινε στη Συκή για συνταγογρά- 
φηση των μηνιαίων φαρμάκων ηλικιωμένων και 
όχι μόνο.

Τις τελευταίες ωστόσο έξι εβδομάδες «ούτε φω
νή - ούτε ακρόαση» με αποτέλεσμα ειδικά άνθρω
ποι μεγάλης ηλικίας που δεν μπορούν να μετακινη

θούν εύκολα ή να επισκεφτούν το πλησιέστερο 
Κέντρο Υγείας που είναι στην Αργαλαστή να βρί
σκονται σε αναμμένα κάρβουνα.

«Δεν είμαστε άνθρωποι κατώτερης κατηγορίας 
για να τυγχάνουμε τέτοιας συμπεριφοράς», επισή- 
μανε κάτοικος της Συκής απευθυνόμενος στον ΤΑ
ΧΥΔΡΟΜΟ για να δημοσιοποιήσει το πρόβλημα. 
«Εχουμε πληρώσει εισφορές και δικαιούμαστε 
όπως όλοι οι άλλοι πολίτες περίθαλψη. Είναι απα
ράδεκτο επί έξι ολόκληρες εβδομάδες να μην επι
σκέπτεται το χωριό γιατρός και κανείς να μη μας λέ
ει τον λόγο», πρόσθεσε ο ίδιος.

Να σημειωθεί πως οι περισσότερες πρώην κοι
νότητες εξυπηρετούνται από γιατρούς που απα
σχολούνται στα Κέντρα Υγείας της Μαγνησίας και 
οι οποίοι για συγκεκριμένες μέρες το μήνα είναι 
«χρεωμένοι» με συγκεκριμένα χωριά προκειμένου 
να εξυπηρετήσουν τον τοπικό πληθυσμό. Στην πε
ρίπτωση ωστόσο της Συκής αυτό το τελευταίο διά
στημα δεν εφαρμόζεται με αποτέλεσμα οι κάτοικοι 
να διαμαρτύρονται.
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1  Μέτρα για πανώλη χοίρων
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-10-2019

Επιφάνεια: 75.37 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΚΕΝΤΡ. ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ

Μέτρα
για πανώλη χοίρων
Προληπτικά μέτρα αντιμετώπισης 
της αφρικανικής πανώλης των χοί
ρων λαμβάνει η Περιφέρεια Κεντρι
κής Μακεδονίας, μετά τα κρούσματα 
της νόσου στη Βουλγαρία. Σύμφωνα 
με τον ανχιπεριφερειάρχη Αγροτικής 
Οικονομίας, Σωτήρη Μπάτο, το πρό
βλημα ξεκίνησε από την Πολωνία, 
ενώ έφτασε στη Βουλγαρία, όπου 
τα κρούσματα ήταν αρκετά. Επειτα 
από το κρούσμα που εντοπίστηκε 
κοντά στα ελληνοβουλγαρικά σύνο
ρα, στην περιοχή της Βουλγαρίας, οι 
ρυθμοί της προετοιμασίας εντείνο- 
νται στην Κεντρική Μακεδονία λόγω 
της εγγύτητας με τη γειτονική χώρα. 
«Στον Προμαχώνα έχουμε ήδη εγκα- 
ταστήσει ειδικούς ψεκαστήρες για 
τις νταλίκες και τα μεγάλα φορτηγό 
που περνούν από τα σύνορα», είπε 
ο κ. Μ πάτος, ενώ γνωστοποίησε ότι 
έγιναν ενημερωτικές ημερίδες σε 
δασαρχεία για τον τρόπο λήψης -εκ 
μέρους των κυνηγών- δειγμάτων από 
νεκρούς χοίρους. Ο ίδιος διευκρίνισε 
ότι από τη νόσο δεν υπάρχει κίνδυ
νος για την ανθρώπινη ζωή.
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1  Ο ΠΙΣ προτείνει ιδιωτικοποίηση των νοσοκομείων!
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-10-2019

Επιφάνεια: 605.37 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΔΟΥΡΕΙΟΣ ΙΠΠΟΣ 
ΤΟ Δ.Σ. ΤΟΥ ΠΙΣ

Βάζουν «λαγό» 
για ιδιωτικοποίηση 
των νοσοκομείων
» Πρόταση για μετατροπή τους σε 
ΝΠΙΔ. Δ. Βαρνάβας: Τα σχέδια κατε
δάφισης του ΕΣΥ θα τα αποτρέφουν οι 
μαχόμενοι έντιμοι γιατροί και η κοι
νωνία.

ΣΕΛ. 9
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1  Ο ΠΙΣ προτείνει ιδιωτικοποίηση των νοσοκομείων!
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-10-2019

ΖΗΤΑΕΙ ΤΗ ΜΕΤΑΤΡΟΠΗ ΤΟΥΣ ΣΕ ΝΠΙΔ

Ο ΠΙΣ προτείνει ιδιωτικοποίηση των νοσοκομείων!
ΡΕΠΟΡΤΑΖ: ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ 
ΑΝΤΩΝΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ

Έντονες αντιδράσεις στους υγει
ονομικούς εργαζόμενους και φορείς 
αλλά και σε πολίτες προκαλεί η πρό
ταση του Διοικητικού Συμβουλίου 
του Πανελληνίου Ιατρικού Συλλό
γου (ΠΙΣ) να μετατραπούν τα δη
μόσια νοσοκομεία σε Νομικά Πρό
σωπα Ιδιωτικού Δικαίου (ΝΠΙΔ).

Σύμφωνα με το Δ.Σ. του ΠΙΣ, η 
πρότασή του μεταξύ άλλων περι
λαμβάνει ριζικές αλλαγές στο σύ
στημα Υγείας της χώρας, από το ε
πίπεδο νομικής υπόστασης των δο
μών Υγείας και αλλαγή των δημό
σιων νοσοκομείων σε ΝΠΙΔ μη κερ
δοσκοπικού χαρακτήρα μέχρι τις 
σχέσεις των γιατρών με τους ασθε
νείς και τον ΕΟΠΥΥ, τον συντονι
σμό της ιατρικής εκπαίδευσης και 
άλλες μεγάλες αλλαγές που μέχρι 
τώρα δεν αποτελούσαν θέματα προς 
συζήτηση ούτε στον ΠΙΣ, ούτε στην 
εκάστοτε κυβέρνηση, όπως χαρα
κτηριστικά αναφέρεται στη σχετική 
ανακοίνωση.

Η «ολοκληρωμένη, τολμηρή πρό
ταση με ευρωπαϊκή κατεύθυνση 
του συλλόγου για την αναβάθμιση 
του ΕΣΥ», σύμφωνα με το Δ.Σ. του 
συλλόγου, αναμένεται να παρου
σιαστεί σήμερα, στη 1 το μεσημέρι, 
σε συνέντευξη Τύπου που καλεί το 
Δ.Σ. του ΠΙΣ στα γραφεία του, στην 
οδό Πλουτάρχου 3 στο Κολωνάκι.

Την πρόταση του Πανελληνίου 
Ιατρικού Συλλόγου να μετατραπούν 
τα δημόσια νοσοκομεία σε Νομικά 
Πρόσωπα Ιδιωτικού Δικαίου, κα
θώς και την αναδιαμόρφωση των 
εργασιακών σχέσεων των γιατρών

Δημήχρης 
Βαρνάβας: «Τα 

σχέδια κατεδάφισης του 
ΕΣΥ θα αποτρέψουν οι 
μαχόμενοι έντιμοι 
γιατροί και η κοινωνία»

του ΕΣΥ (ιδίως στην περιφέρεια) και 
την απασχόληση ιδιωτών γιατρών 
στο ΕΣΥ στηλιτεύουν τα μέλη του 
Μετώπου Νοσοκομειακών Για
τρών, κάνοντας λόγο για εκσυγχρο
νιστικούς ακροβατισμούς του μειο- 
ψηφικού του προεδρείου, που θα α
παντηθούν από τη μεγάλη μάζα των 
μαχόμενων έντιμων γιατρών και το 
σύνολο της κοινωνίας που θα βρουν 
απέναντι τους.

«Η πρόταση αλλαγής των δημό
σιων νοσοκομείων σε ΝΠΙΔ είναι 
τόσο απαρχαιωμένη και οπισθο- 
δρομική, που επιστρέφει τη δημό
σια περίθαλψη στην κατάσταση 
που επικρατούσε πριν το 1983, δη
λαδή πριν την ψήφιση του Νόμου 
1397/83 που θεμελίωσε το ΕΣΥ στη 
χώρα μας» αναφέρει δηκτικά ο Δη- 
μήτρης Βαρνάβας, μέλος του Με
τώπου Νοσοκομειακών Γιατρών 
στο Δ.Σ. του ΠΙΣ.

«Πρόκειται για εισήγηση που α
ντιγράφει πιστά τις δηλώσεις Κικί- 
λια - Κοντοζαμάνη και το πρόγραμ
μα Υγείας της Ν.Δ.» αναφέρει, υπο
γραμμίζοντας ότι δεν γίνεται καμία 
αναφορά στη χρηματοδότηση του 
ΕΣΥ και στις ανάγκες σε ιατρικό 
προσωπικό, που ανέρχονται στις 
6.500, παρά προτείνει fast track δια
δικασίες πρόσληψης των θέσεων

που ήδη έχουν προκηρυχτεί.
Παράλληλα, σημειώνει ότι «το 

προεδρείο του ΠΙΣ, λειτουργώντας 
ως λαγός, προτείνει ‘να αναδιαμορ- 
φωθούν οι εργασιακές σχέσεις’, 
τουτέστιν να καταργηθεί η πλήρης 
και αποκλειστική απασχόληση, ό
πως επίσης και την είσοδο ιδιωτών 
γιατρών στα δημόσια νοσοκομεία.

«Αυτό που προτείνει το μειοψη- 
φικό προεδρείο του ΠΙΣ είναι ου
σιαστικά η κατάργηση του ΕΣΥ» το
νίζει ο Δ. Βαρνάβας. Θέλουν αναφέ
ρει, «να επαναφέρουν το ΕΣΥ στην 
κατάσταση πριν το 1983, όπου οι δι
ευθυντές των κλινικών του ΕΣΥ θα 
τις χρησιμοποιούν σαν παραμάγα- 
ζα των ιδιωτικών τους ιατρείων, έ
χοντας ένα ιατρικό προλεταριάτο ε
πιμελητών και ειδικευομένων που 
θα κάνουν τη ‘λάντζα’ γι’ αυτούς, 
και συγχρόνως κάποιοι ιδιώτες θα ε

πωφελούνται από κενά του συστή
ματος για να θησαυρίσουν κι αυτοί 
σαν γύπες πάνω στο μελλοντικό 
κουφάρι του ΕΣΥ».

Είναι σαφές, υπογραμμίζει ο Δ. 
Βαρνάβας, ότι «χαμένοι από μια τέ
τοια εξέλιξη θα είναι η πλειονότητα 
των γιατρών, αλλά και των λοιπών 
εργαζομένων του ΕΣΥ, οι οποίοι α
πό μόνιμοι του Δημοσίου θα μετα
τραπούν σε μια νύχτα σε υπαλλή
λους ιδιωτικού δικαίου, με συνακό
λουθη μείωση των αποδοχών τους. 
Όποιος θέλει αυξήσεις και αξιοπρε
πείς μισθούς ας τους διεκδικήσει ι
διωτικά, θα είναι η εύλογη απάντη
ση» σημειώνει.

Εντέλει, σύμφωνα με τον Δ. Βαρ
νάβα, «οι μεγάλοι χαμένοι θα είναι α
φενός οι'Ελληνες ασθενείς, που με 
αυτή την πλήρη ιδιωτικοποίηση 
του ΕΣΥ θα γυρίσουν στις εποχές

της δεκαετίας του ‘50 και του ‘60, 
που έπρεπε να πουλήσεις ένα χω
ράφι για να κάνεις ένα χειρουργείο, 
και βέβαια οι σκληρά εργαζόμενοι 
γιατροί του ΕΣΥ, που θα δουν τους 
μισθούς και το εργασιακό περιβάλ
λον τους να καταρρέουν».

Τόνισε δε ότι «απέναντι στα σχέ
δια κατεδάφισης του ΕΣΥ θα δοθεί η 
απάντηση που αρμόζει όχι από το 
Διοικητικό Συμβούλιο και τη Γενι
κή Συνέλευση του ΠΙΣ (που θα πρέ
πει άμεσα να αποφασίσουν σχετι
κά), ούτε από το υπουργείο Υγείας 
(που θα πρέπει τώρα να τοποθετηθεί 
σ’ αυτά τα φληναφήματα), ούτε από 
την ΟΕΝΓΕ (η οποία θα έπρεπε ήδη 
να έχει αντιδράσει), αλλά από τη με
γάλη μάζα των μαχόμενων έντιμων 
γιατρών και το σύνολο της κοινω
νίας την οποία θα βρουν αντιμέτω
πη».
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1  «Ψίχουλα» για οικογενειακούς γιατρούς του ΕΟΠΥΥ
Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 13 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-10-2019

Επιφάνεια: 477.8 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• ΕΤΟΙΜΑΖΟΝΤΑΙ ΝΑ ΑΠΟΧΩΡΗΣΟΥΝ ΛΟΓΩ ΤΟΥ ΝΕΟΥ ΣΥΣΤΗΜΑΤΟΣ ΠΛΗΡΩΜΗΣ

«Ψίχουλα» για οικογενειακούς 
γιατρούς του ΕΟΠΥΥ
Οικογενειακοί γιατροί του ΕΟΠΥΥ 
ετοιμάζονται για αποχώρηση από τον Ορ
γανισμό. Ενα βήμα πριν την αποχώρηση 
από τον ΕΟΠΥΥ φαίνεται πως είναι οικο
γενειακοί γιατροί στονΒόόο που έχουν 
συμβάσεις με τον οργανισμό.

Γ
εγονός βέβαια που θα προκαλέσει σοβαρά προ
βλήματα στην ήδη προβληματική εξυπηρέτηση 
ασφαλισμένων του ΕΟΠΥΥ.

Ειδικότερα οι οικογενειακοί ιατροί ετοιμάζονται να 
αποχωρήσουν από τον ΕΟΠΥΥ καθώς η αποζημίω
σή τους μετατρέπεται με Υπουργική απόφαση που 
είχε ψηφίσει ο τέως αναπληρωτής υπουργός Υγείας 
Π. Πολάκης, από πάγια αποζημίωση με 1.800 ευρώ 
μηνιαίως, σε αμοιβή per capital, δηλαδή ανα αριθμό 
εγγεγραμμένων ασθενών.
Δηλαδή, για να γίνει αντιληπτό το πρόβλημα, εάν ένας 
γιατρός δεν έχει εγγεγραμμένους 2.250 άτομα είναι 
αδύνατον να συμπληρώσει το μεικτό ποσό πληρωμής 
των 1.800 περίπου ευρώ από τον ΕΟΠΥΥ.Ένας γιατρός 
με 400 ή 500 εγγεγραμμένους ασθενείς θα λαμβάνει 
μηδαμινό σχεδόν εισόδημα τον μήνα, ενώ θα πληρώνει 
και γραμματειακή υποστήριξη.
Η αποζημίωση με τα συγκεκριμένα ποσοστά ασθε
νών θεωρείται απαγορευτική από τον κλάδο για την 
κάλυψη των εξόδων ενός ιατρείου, δεδομένου ότι οι 
περισσότερες ώρες ενός ιατρείου αφιερώνονται στους 
ασφαλισμένουςτου ΕΟΠΥΥ. Οι γιατροί έχουν πληρωθεί 
μέχρι και τον Ιούλιο καθώς πληρώνονται κάθε τρίμηνο 
και το νέο σύστημα υπολογισμού αμοιβής σύμφωνα 
με την ενημέρωση των γιατρών ξεκίνησε από την 1 η 
Αυγούστου, οπότε ακόμη δεν έχουν πληρωθεί με τα 
νέα δεδομένα.

Εξασφάλιση κονδυλίων 
ζητούν οι νοσοκομειακοί
Στροφή 180 μοιρών από τον πρόεδρο των Νοσοκο
μειακών Γιατρώντου Αχιλλοπούλειου κ. Μαλινδρέτο, 
για τις περικοπές κατά 9/10 της χρηματοδότησης του

νοσηλευτικού ιδρύματος από την 5η Υγειονομική Πε
ριφέρεια Θεσσαλίας.
Μετά από αποκλειστικό δημοσίευμα της «θ» για τον 
οικονομικό στραγγαλισμό του Νοσοκομείου, σε προ
χθεσινές του δηλώσεις τόνιζε πως έλαβε διαβεβαιώ
σεις ότι δεν πρόκειται να υπάρξει πρόβλημα με την 
υποχρηματοδότηση και ότι τα χρήματα θα δοθούν και 
πριν κλείσουν 12 ώρες εξέφρασε την έντονη ανησυχία 
του για τις εξελίξεις.
Προχθές δήλωσε ότι δεν θα υπάρξει πρόβλημα με τη 
χρηματοδότηση του Νοσοκομείου όπωςτον διαβεβαί
ωσαν από την Υγειονομική Περιφέρεια και το υπουρ
γείο Οικονομικών και καθησύχασε τους γιατρούς και 
το νοσηλευτικό προσωπικό λέγοντας πως άλλαξε ο 
τρόπος αποδέσμευσης των χρημάτων.
«Δεν θα υπάρχει πρόβλημα λειτουργίας ή πληρωμών. 
Μέχρι τώρα υπήρχε ένας τρόπος αποδέσμευσης χρη
μάτων από προηγούμενη κυβέρνηση. Η νέα κυβέρνη
ση κάνει μια σταδιακή αποδέσμευση, μένει να δούμε 
πως θα λειτουργήσει», επισήμανε.
Χθες ο ίδιος τόνισε την αναγκαιότητα να εξασφαλισθεί 
η άμεση απελευθέρωση των απαραίτητων κονδυλίων 
ώστε να μην διαταραχθεί η απρόσκοπτη λειτουργία του

Νοσοκομείου Βόλου, μέσω ανακοίνωσης που εξέδω
σε η'Ενωση Ιατρών Νοσοκομείου Βόλου και Κέντρων 
Υγείας Μαγνησίας.
Όπωςτονίζεται στην ανακοίνωση, δεν μπορεί κανείς να 
περιμένει να λειτουργήσει το Νοσοκομείο με το ένα δέ
κατο των χρημάτων που χρειάζεται για τα λειτουργικά 
του έξοδα. ΗΈνωση Ιατρών Νοσοκομείου Βόλου και 
Κέντρων Υγείας Μαγνησίας ζητά από τους εμπλεκό
μενους φορείς να κάνουν τις αναγκαίες παρεμβάσεις 
για το θέμα αυτό. Αναλυτικά:
«Με ανησυχία και ενδιαφέρον παρακολουθούμε τις 
εξελίξεις αναφορικά στη χρηματοδότηση του προϋπο
λογισμού του Νοσοκομείου του Βόλου. Αναγνωρίζο- 
νταςότι δεν μπορεί κανείςνα περιμένει το Νοσοκομείο 
να λειτουργήσει με το ένα δέκατο των χρημάτων που 
χρειάζεται για τα λειτουργικά του έξοδα, περιμένουμε 
όλοι να κάνετε τις αναγκαίες παρεμβάσεις. Πρέπει να 
εξασφαλισθεί η άμεση απελευθέρωση των αναγκαίων 
κονδυλίων (είτε τακτική, είτε και έκτακτη επιχορήγηση) 
ώστε να μην διαταραχθεί η απρόσκοπτη λειτουργία 
του Νοσοκομείου.
Παραμένουμε σε ετοιμότητα, και περιμένουμε τις άμε
σες παρεμβάσεις όλων».
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1  Επιτελους κόβουμε το τσιγάρο
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 40 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-10-2019

Επιφάνεια: 639.74 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

cr-

Επιτέλους, 
κόβουμε 
το τσιγάρο
Ολοένα και περισσότεροι Ελληνες 
εγκαταλείπουν τη βλαβερή 
για την υγεία συνήθεια, 
με λιγότερους από 1 στους 5 
να καπνίζουν πλέον συστηματικά

01ΕΛΛΗΝΒ ΚΑΙ ΤΟ ΤΣΙΓΑΡΟ

27,2·/.

των Ελλήνων 
νιώθουν 
θυμό όταν 
επισκέπτονται 
κλειστούβ 
δημόσιουβ 
xwpous όπου δεν 
απαγορεύεται 
το κάπνισμα

των Ελλήνων 
καπνίζουν

επικροτούν 
την ανάπτυξη 
στοχευμένων 
δραστηριοτήτων 
για τη μείωση 
του καηνίσματοβ 
στη σχολική 
ηλικία

του πληθυσμού 
είναι συστηματικοί 
καπνιστέε

9,6%
είναι περιστασιακοί 
(καπνίζουν λιγότερα 
από 7 τσιγάρα 
την εβδομάδα)

,5%
θεωρούν 
σημαντικό τον 
εθνικό στόχο για 
τη μείωση του 
καπνίσματοβ

%
πιστεύουν ότι
η μη εφαρμογή 
του νόμου για 
το παθητικό
κάπνισμα 
αποτελεί σημείο 
πολιτιστικήβ
υποβάθμισηβ 
Tns xciipas

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Α
πό μόνοι τους κόβουν το τσιγάρο οι 
Ελληνες όπως προκύπτει από νέες 
μελέτες: Πλέον ένας στους τρεις δη
λώνει καπνιστής και ένας στους τρεις δηλώ

νει πρώην καπνιστής, με την επιστημονική 
κοινότητα να εκφράζει την ικανοποίησή της 
δεδομένου ότι η κυβερνητική βούληση για 
την εφαρμογή του αντικαπνισηκού νόμου 
και η ευαισθητοποίηση των πολιτών δημι
ουργούν τις κατάλληλες συνθήκες για να 
περιοριστεί δραστικά το... ντουμάνι.

Ειδικότερα και σύμφωνα με τα στοιχεία 
μελετών που παρουσίασαν χθες το Ινστιτούτο 
Δημόσιας Υγείας του Αμερικάνικου Κολεγί
ου Ελλάδος και η Ελληνική Αντικαρκινική 
Εταιρεία (ΕΑΕ) ο επιπολασμός του καπνίσμα
τος στον ενήλικο πληθυσμό ανέρχεται στο 
27,5%, σταθερά και σημαντικά μειούμενος, 
πλησιάζοντας τον μέσο όρο της Ευρωπαϊ

κής Ενωσης. Αξίζει δε να σημειωθεί ότι το 
17,9% του πληθυσμού είναι συστηματικοί 
καπνιστές, ενώ το 9,6% είναι περιστασιακοί, 
δηλαδή καπνίζουν λιγότερα από 7 τσιγάρα 
την εβδομάδα.

Οπως μάλιστα σημείωσε ο πρόεδρος της 
ΕΑΕ, Ευάγγελος Φιλόπουλος, η αύξηση της 
ηλικίας έναρξης του καπνίσματος και τα υψη
λά ποσοστά διακοπής, υποδεικνύονται και 
από το γεγονός ότι τα ποσοστά των συστη
ματικών καπνιστών είναι ακόμα πιο χαμηλά 
στις «ακραίες» ηλικίες. Πιο συγκεκριμένα και 
μεταξύ 18-24 ετώντο 7,9% δήλωσαν συστη
ματικοί καπνιστές, μεταξύ 25-34 το 9,9% και 
σε ηλικίες άνω των 65 το 7,4%.

Εν τω μεταξύ, όπως προκύπτει, ολοένα 
και περισσότεροι αποφασίζουν να κόψουν 
«μαχαίρι» το τσιγάρο, καθώς το ποσοστό 
των πρώην καπνιστών στον ενήλικο πλη
θυσμό αγγίζει πλέον το 32,8%. Ακόμη πιο 
ενθαρρυντικό είναι το εύρημα ότι το 65,1%

των καπνιστών δηλώνει ότι σκέφτεται να 
διακόψει το κάπνισμα στο επόμενο διάστημα.

Παρ’ όλα αυτά, εντοπίζεται ένας «σκληρός 
πυρήνας» αμετανόητων καπνιστών που κατά 
κανόνα ανήκουν στην ηλικιακή κατηγορία 
35-55 ετών. Υπό τα δεδομένα αυτά, ο διευ
θυντής του Ινστιτούτου Δημόσιας Υγείας του 
Αμερικανικού Κολεγίου Ελλάδας, Παναγιώτης 
Μπεχράκης, υπογράμμισε ότι ο «πληθυσμός» 
αστός θα πρέπει να αποτελέσει στόχο στα 
προγράμματα ενημέρωσης και πρόληψης.

Και αναφερόμενος στο παθητικό κάπνισμα, 
αντλώντας στοιχεία από τα αποτελέσματα της 
δημοσκόπησης, υπογράμμισε ότι το 94,6% 
των πολιτών εκτίθεται στον καπνό των... 
άλλων, σε ετήσια βάση.

Σε κάθε περίπτωση ο επικεφαλής της Επι
τροπής Εμπειρογνωμόνων για τον έλεγχο 
του καπνίσματος στην Ελλάδα διαπιστώνει 
ότι «είναι η πρώτη φορά που το κράτος έχει 
τη βούληση να εφαρμόσει τον νόμο για την

προστασία από το παθητικό κάπνισμα και 
αστό εκδηλώνεται ποικιλοτρόπως με την 
προτεραιοποίηση του θέματος από τον ίδιο 
τον Πρωθυπουργό της χώρας και από το 
έμπρακτο ενδιαφέρον του υπουργού Υγείας, 
σε σύντομο χρονικό διάστημα. Τα αποτελέ
σματα που παρουσιάστηκαν αποδεικνυουν 
ότι η κοινωνία είναι πλέον ώριμη για την 
αποδοχή της εφαρμογής του νόμου, η απο
τελεσματικότατα της οποίας είναι απολύτως 
εξασφαλισμένη». Εντω μεταξύ, εντυπωσιακά 
είναι τα αποτελέσματα που αφορούν τους 
εφήβους καθώς αποδεικνυουν τη μεταστρο
φή της νοοτροπίας της νέας γενιάς.

Σύμφωνα με την Αννα Κοκκέβη, επιστημο
νική υπεύθυνη των ερευνών του ΕΠΙΨΥ, την 
τελευταία 20ετία (1998-2018), το κάπνισμα 
τουλάχιστον μία φορά σε όλη τη ζωή των 
Ιδχρονων μειώθηκε από 46,3% σε 30,9% και 
το καθημερινό κάπνισμα από 13,7% σε 8,1%. 
Επιπλέον, το πρόσφατο κάπνισμα (τουλάχι
στον μία φορά τις τελευταίες 30 ημέρες πριν 
από τη διεξαγωγή της έρευνας) μειώθηκε 
από 26% σε 17,4%. Εντούτοις, οι επιστή
μονες προειδοποιούν για την ανησυχητική 
διείσδυση του ηλεκτρονικού τσιγάρου στον 
μαθητικό πληθυσμό.

«Η χρήση ηλεκτρονικού τσιγάρου από τους 
εφήβους γεννά το ερώτημα του κατά πόσον 
αστό μπορεί να αποτελεί «πύλη εισόδου» των 
ανηλίκων στο κάπνισμα» σχολίασε συμπε
ρασματικά η Αννα Κοκκέβη.

ΥΠΕΡΨΗΦΙΣΤΗΚΕ ΙΤΗ ΒΟΥΛΗ. Αν δεν ήταν 
ο ΕΟΔΥ (Εθνικός Οργανισμός Δημόσιας Υγεί
ας), ο διάδοχος του αμαρτωλού ΚΕΕΛΠΝΟ, 
μπορεί όλα τα κόμματα να ψήφιζαν χθες το 
νομοσχέδιο Κικίλια, στο οποίο περιλαμβά
νεται η ανηκαπνιστική νομοθεσία που θα 
ισχυσει σε λίγες ημέρες, μετά τη δημοσίευση 
στην Εφημερίδα της Κυβερνήσεως. Εξαίρεση 
από τα κόμματα που συντάσσονται με την 
επιβολή του αυστηρού πλαισίου τήρησης 
του αντικαπνιστικού νόμου αποτέλεσε η 
Ελληνιχή Λύση, με τον Κυριάκο Βελόπουλο 
να κατηγορεί την κυβέρνηση ότι προσπαθεί 
να κάνει τον πολίτη «ρουφιάνο του συμπολίτη 
του», αφού «με ένα κινητό, με ένα SMS που θα 
στέλνει ο καθένας, θα τρέχει ο αστυνομικός 
να συλλάβει τον καπνιστή - όχι τον κλέφτη, 
αλλά τον καπνιστή», όπως είπε.
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1  ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΜΑΝΙΑ ΓΙΑ ΕΝΑ ΒΙΝΤΕΟΠΑΙΧΝΙΔΙ
Πηγή: ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ Σελ.: 4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-10-2019

Επιφάνεια: 1758.42 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 3500

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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6ια. δολάρια να 
ηήοιο κέρδη για 
την Epic Games

11
ώρες την ήμερα 
ξοδεύει ο μέσος 
παίκτης

3
εκατομμύρια 
δολάρια «ο 
χρηματικό έπαθλο 
vow παγκοσμίου 
πρωταθλήματος

ν_
ΤΑ E-SPORTS;

εκατομμύρια χρήστες 
ανά τον πλανήτη 
(Μάρτιος 2019)

2,3
Εκατομμύρια παρακολούθησαν 
«ο παγκόσμιο πρωτάθλημά 
μέσω YouTube

*16
'''-■και- έτη η μέ<μέση ηλικία 

όσων παίζουν και 
παρακολουθούν

Φρενίτιδα με το τέλος ίου δέκατου κύκλου για 250 εκατομμύρια 
καθημερινούς παίκτες - Αγωγή Καναδών γονέων, κατηγορούν 

την εταιρεία ότι ίο παιχνίδι προκαλεί εθισμό, όπως η κοκαΐνη

ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ 
ΜΑΝΙΑ ΓΙΑ ΕΝΑ
υΐΝΤΕΟΠΑΙΧΝΙ
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1  ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΜΑΝΙΑ ΓΙΑ ΕΝΑ ΒΙΝΤΕΟΠΑΙΧΝΙΔΙ
Πηγή: ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ Σελ.: 4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-10-2019

Coyer story

Εκρηξη παρατηρείται 
στη βιομηχανία των e-sports 
η οποία, σύμφωνα με την 
Goldman Sachs, αναμένεται 
να ξεπεράσει τα 5 δισ. 
δολάρια σε ετήσια έσοδα 
ώς το 2022. Το 2017 
περίπου 350 εκατομμύρια

άνθρωποι παγκοσμίως 
ασχολούνταν ενεργά 
με ία e-sports, με τον 
αριθμό να αναμένεται να 
αυξηθεί πάνω από 550 
εκατομμύρια το 2021. 
Στην Ευρώπη υπάρχουν 
περίπου 27 εκατομμύρια

άνθρωποι που 
ασχολούνται ενεργά με τα 

e-sports, εκ των οποίων οι 
437.000 είναι Ελληνες.
Οι αναλυτές προβλέπουν όχι 
τα νούμερα θα διατηρήσουν 
σταθερή ανοδική τάση 
και η Ελλάδα δεν αποτελεί

ΤΟΥ ΓΙΑΝΝΗ ΜΑΝΤΖΙΚΟΥ

Α
πό την Κυριακή μέχρι και 
χθες Τρίτη επικράτησε 
αναστάτωση για τουλά
χιστον 250 εκατομμύρια 
χρήστες ίου πιο δημοφι
λούς διαδικτυακού βιντεο
παιχνιδιού στον κόσμο, το 
οποίο αφού τελείωσε τη 
δέκατη σεζόν ίου, εμφάνισε μια μαύρη τρύ
πα στις οθόνες των παικτών, δημιουργώντας 
πανικό για «τέλος εποχής». Είναι δύσκολο 
να συλλάβει κανείς ίο μέγεθος ίου πανικού 

για τα εκατομμύρια χρήστες του «Fortnite», 
όπως και τι ακριβώς γίνεται στο παιχνίδι, αρ
κεί όμως να αναφέρουμε ότι ένα δικηγορικό 
γραφείο στο Μόντρεαλ του Καναδά κατέθεσε 
αγωγή για λογαριασμό δύο γονέων κατά της 
μητρικής εταιρείας, Epic Games. Μέσα στην 
αγωγή υπάρχει ο ισχυρισμός ότι το «Fortnite» 
απελευθερώνει στον εγκέφαλο ντοπαμίνη με 
ρυθμό που είναι παρόμοιος με την κοκαΐνη 
και τον χημικό εθισμό. Μάλιστα οι γονείς και 
η νομική τους ομάδα πιστεύουν όχι η Epic 
Games δημιούργησε σκόπιμα το «Fortnite» 
με σκοπό να είναι όσο πιο εθισηκό γίνεται.

Λίγες ώρες πάντως μετά «το μαρτύριο 
της σιαγόνας», που φάνηκε αιώνας στους χρή
στες, η Epic Games έδωσε στη δημοσιότητα το 
επίσημο ιρέιλερ της νέας σεζόν, «βάζοντας στη 
θέση τους» τις καρδιές τους.

ΤΙ ΕΙΝΑΙ;
To «Fortnite» είναι ένα παιχνίδι για υπολο
γιστή και διαδραματίζεται ως εξής: 100 παί
κτες αφήνονται σ' ένα νησί όπου θα πρέπει να 

βρουν όπλα, να δημιουργήσουν υπο
δομές και να πολεμούν μεταξύ τους, 
μέχρι ένας ν' αναδειχΟεί νικητής. Λν και 
κυκλοφόρησε τον Ιούλιο του 2017, το 
παιχνίδι της εταιρείας· Epic έχει φτά
σει να είναι σήμερα στην πρώτη θέοη 
της προτίμησης των gamers όλου ίου 
κόομου, αφού τουλάχιστον 250 εκατομ
μύρια χρήστες (!) ασχολούνται σχεδόν 
καθημερινά με αυτό. ΙΙαρόπ ίο παιχνίδι 
απευθύνεται σε παιδιά ηλικίας 13 ετών 
και άνω, έχει καταφέρει να διειοδΰοει 

και οε μικρότερες ηλικιακές ομάδες 
και κυρίως οτα παιδιά από 7 έως 
και 12 ετών, αλλά και σε ενήλικες, οι 

οποίοι αφιερώνουν αρκετές ώρες 
της καθημερινότητας τους μπροστά 
από μια οθόνη παίζοντας μανι- 

ωδώς. Χαρακτηριστικά, οι 
j / Γάλλοι σταρ του ποδοσφαί

ρου Αντουάν Γκριεζμάν της 
Μπαρτσελόνα και Ουσμάν 
Ντεμπελέ έχουν δηλώσει όχι 
το παιχνίδι αυτό τους δημι
ουργεί περισσότερο άγχος 
από τους αγώνες της ομάδας 
τους. Ο τελευταίος μάλιστα φέ
ρεται να τιμωρήθηκε με ένα

Λ

«τσουχτερό» πρόστιμο δεκάδων χιλιάδων 
ευρώ επειδή αργούσε στις προπονήσεις της 
Μπαρτσελόνα, λόγω «Fortnite».

Στα τέλη Ιουλίου, άλλωστε, στην καρδιά 
της Νέας Υόρκης και συγκεκριμένα στο γήπεδο 
τένις Arthur Ashe στο Κουίνς, εκεί που έχουν 
διαγωνιστεί δεκάδες αστέρια ίου αθλήματος, 
διοργανώθηκε ίο πρώτο παγκόσμιο κύπελλο, 
με ιούς νικητές να μοιράζονται ίο αστρονομικό 
ποσό των 3 εκατομμυρίων δολαρίων! Στα τελικά 
συμμετείχαν συνολικά 100 παίκτες, ενώ κατά τη 
διάρκεια των 10 εβδομάδων που είχε διάρκεια 
το τουρνουά, προσπάθησαν να προκριθούν 
στα τελικά 40 εκατομμύρια χρήστες. Το χρη
ματικό έπαθλο που κέρδισε ο 1 άχρονος Κάιλ 
Γκιρσντόρφ πλησιάζει αυτό του αμερικανικού 
Οπεν στο τένις, χο οποίο κέρδισε λίγες μέρες 
αργότερα ο Ραφαέλ Ναδάλ, ξεπερνώνχας όμως 
αυτό που απέσπασε ο Αμερικανός Τάιγκερ 
Γουντς, νικητής του Τουρνουά Μάστερς του 
γκολφ, και ο Κολομβιανός Εγκάλ Μπερνάλ, 
νικητής του ποδηλατικού Τουρ Νχε Φρανς.

ΕΙΝΑΙ ΟΝΤΟΣ Ε8ΙΣΤΙΚ0;
Η Λορίν Μαρέρ, Βρετάνη κλινική ψυχολόγος 
ειδικευμένη στον εθισμό που προκαλούν τα 
βιντεοπαιχνίδια, ιόνισε ότι «το "Fortnite" είναι 
σαν την ηρωίνη». Πολλές πανεπιστημιακές 
έρευνες αποδεικνύουν πως το gaming βελτιώ
νει τη δημιουργικότητα, τη δυνατότητα λήψης 
αποφάσεων και την αντίληψη. Τα οφέλη που 
αποκομίζει κάποιος από τα παιχνίδια ποικίλ
λουν, από συντονισμό ματιού-χεριού μέχρι 
να αυξηθεί η ικανότητα οδήγησης ίο βράδυ. 
Οι ίδιες έρευνες έδειξαν πως όσοι έπαιζαν 
παιχνίδια βασισμένα στη δράση, ήταν σε θέση 
να λάβουν γρηγορότερα αποφάσεις κατά 25%, 
χωρίς να χάνουν σε ακρίβεια, από αυτούς που 
δεν παίζουν. Για το 2018, πάντως, ο Παγκόσμι
ος Οργανισμός Υγείας στην επικαιροποιημένη 
λίστα της Παγκόσμιας Ταξινόμησης ίων Νοση
μάτων (ICD-11), περιλαμβάνει τη «διαταραχή 
του gaming», υπογραμμίζοντας πως αφορά 
ανθρώπους που έχουν «μειωμένο αυτοέλεγχο 
για gaming», δηλαδή μια αδυναμία ελέγχου 
της συχνότητας, της έντασης, της διάρκειας και 
του πλαισίου της συνήθειας. «Το πρότυπο της 
συμπεριφοράς είναι αρκετά σοβαρό, ώστε να 
έχει ως αποτέλεσμα σημαντικές βλάβες στους 
προσωπικούς, οικογενειακούς, κοινωνικούς, 
εκπαιδευτικούς, επαγγελματικούς ή άλλους 
σημαντικούς τομείς λειτουργίας», αναφέρει η 
σχετική έκθεση. Τα άτομα με διαταραχή επι
μένουν στην κλιμάκωση της συνήθειας, παρά 
την εμφάνιση αρνητικών συνεπειών. Η είσο
δος του gaming στην επίσημη λίστα σημαίνει 
όπ οι γιατροί μπορούν τώρα να διαγνώσουν 
κάποιον με αυτήν χη διαταραχή. Προϋπόθεση 
είναι πως «η διαταραχή θα πρέπει να είναι εμ
φανής για μια περίοδο τουλάχιστον 12 μηνών 
προκειμένου να δοθεί η διάγνωση, αν και η 
απαιτούμενη διάρκεια μπορεί να μειωθεί αν 
πληρούνται όλες οι διαγνωσηκές απαιτήσεις 
και τα συμπτώματα είναι σοβαρά», αναφέρειαι 
στην ίδια έκθεση.

εξαίρεση - ίο αντίστοιχο 
κοινό εκχιμάται ότι θα ανέβει 
κατά 17% έως το τέλος του 
2019 (σε σύγκριση με χο 
2017). Τα έσοδα πάντως 
των e-sports συνέχισαν να 
αυξάνονται με εκπληκτικό 
ρυθμό χο 2017, περνώντας 
χο μισό δισεκατομμύριο 
δολάρια παγκοσμίως για 
πρώτη φορά, σύμφωνα με 
την τελευταία έκθεση του 
πλέον ειδικού σε θέματα 
gaming, Newzoo.
Η εταιρεία κυκλοφόρησε 
τις τελευταίες προβλέψεις 
της για τα έσοδα της 
βιομηχανίας κατά ία επόμενα 
τέσσερα χρόνια. Σύμφωνα 
με την έρευνα, τα έσοδα 
παγκοσμίως έφθασαν τα 
655,3 εκατομμύρια δολάρια 
το 2017. Αυτό είναι ένα τρίτο 
από τα 492,7 εκατομμύρια 
δολάρια του 2016.
Οι χορηγίες και τα 
δικαιώματα broadcasting 
είναι οι δύο μεγαλύτεροι 
συντελεστές στα έσοδα αυτά. 
Το εισόδημα από τις χορηγίες 
ήταν το 36% των συνολικών 
παγκόσμιων εσόδων το 
2017, αλλά σύμφωνα με 
την έκθεση το ποσοστό 
αυτό θα αυξηθεί σχο 46% 
το 2021. Κάποιοι πάνε τη 
φρενίτιδα για τα e-sports 
ακόμα παρακάτω, μέχρι τους 
Ολυμπιακούς Αγώνες. Εδώ 
και καιρό έχει ξεκινήσει 
συζήτηση ανάμεσα 
σε αξιωματούχους 
από τον χώρο των 
e-sports και τη 
Διεθνή Ολυμπιακή 
Επιτροπή, ώστε 
να μπουν στα 
αγωνίσματα των 
Ολυμπιακών Αγώνων 
και οι επαγγελμαιίες 
παίκτες
βινχεοπαιχνιδιών.
Η αρχή είχε γίνει 
με μια σειρά 
συζητήσεων 
για τους 
Ολυμπιακούς 
του 2008 
στο Πεκίνο, 
αλλά δεν 
προχώρησε.
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1  ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΑΠΟ ΤΟΝ ΚΙΚΙΛΙΑ: Επιστημονικοί οι
λόγοι και όχι οικονομικοί για τη θεραπεία του Παναγι
...

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: Ημερομηνία
έκδοσης:

16-10-2019

Επιφάνεια: 354.84 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

► ► ΑΠΑΙΤΗΣΕΙΣ ΑΠΟ ΤΟΝ ΚΙΚΜΙΑ

Επιστημονικοί οι λόγοι και όχι οικονομικοί για τη θεραπεία του Παναγιώτη-Ραφαήλ
ΤΙΣ ΑΠΟΦΑΣΕΙΣ της επιστημονικής 
κοινότητας, η οποία τάσσεται κατά 
της συνδυαστικής χορήγησης των 
δύο θεραπειών στον μικρό Παναγιώ- 
τη-Ραφαήλ, ακολουθεί το υπουργείο 
Υγείας, σύμφωνα με τον υπουργό, 
Βασίλη Κικίλια.

Η ιστορία του 18 μηνών Παναγιώ- 
τη-Ραφαήλ, που πάσχει από νωτιαίο 
μυϊκή ατροφία τύπου 1, έχει συγκινή- 
σει το πανελλήνιο. Ηδη στον ειδικό 
λογαριασμό που έχει δημιουργηθεί για 
να συνεισφέρει ο κόσμος και να πάει 
το παιδί στη Βοστόνη προκειμένου 
να λάβει μια νέα γονιδιακή θεραπεία 
έχει συγκεντρωθεί 1,4 εκατομμύριο 
ευρώ. Ο υπουργός Υγείας, Βασίλης 
Κικίλιας, έδωσε με χθεσινή δήλωσή 
του διευκρινίσεις για τους λόγους για 
τους οποίους η Πολιτεία απέρριψε την

κάλυψη των εξόδων προκειμένου να 
μεταβεί ο μικρός ασθενής στις ΗΠΑ.

Σύμφωνα με τον υπουργό, το Ανώ
τατο Υγειονομικό Συμβούλιο «έλαβε 
γνωματεύσεις από τους πλέον έγκρι
τους ειδικούς επιστήμονες, έθεσε το 
θέμα σε διεθνές συνέδριο, ερεύνησε 
τα διεθνή επιστημονικά δεδομένα και 
κατέληξε στο συμπέρασμα ότι τα στοι
χεία δε συνηγορούν υπέρ της συνδυα
στικής χορήγησης των δύο θεραπειών. 
Επιπλέον, το υπουργείο Υγείας απευ
θύνθηκε και στην παρασκευάστρια 
εταιρία του φαρμάκου της νέας γονι- 
διακής θεραπείας, την οποία αιτούνται 
οι γονείς, και η απάντηση της εν λόγω 
εταιρίας είναι ότι αδυνατεί να πιστο
ποιήσει την αποτελεσματικότητα και 
την ασφάλεια της θεραπευτικής αγω
γής για ασθενείς που ήδη λαμβάνουν

άλλη θεραπεία, όπως στην περίπτωση 
του μικρού Π.Ρ.».

Ο υπουργός Υγείας επισημαίνει ότι 
οι λόγοι απόρριψης του αιτήματος για 
τη μετάβαση του παιδιού στις ΗΠΑ εί
ναι επιστημονικοί και όχι οικονομικοί, 
μιας και, όπως λέει, το ΑΥΣ έχει εγκρί
νει και θεραπείες που φτάνουν τα 5 
εκατ. ευρώ.

Το παιδί λαμβάνει ήδη θεραπεία αξί
ας ενός εκατομμυρίου ευρώ, η οποία 
καλύπτεται πλήρως από τον ΕΟΠΥΥ. Ο 
κ. Κικίλιας επισημαίνει, μάλιστα, ότι το 
παιδί παρουσιάζει βελτίωση. Τη βελ
τίωση των συμπτωμάτων επισημαίνει 
στην ιστοσελίδα του και το MDA, το 
μπ κερδοσκοπικό σωματείο για νευ- 
ρομυϊκές παθήσεις που έχει αναλάβέι 
τη συγκέντρωση των χρημάτων για 
τον μικρό ασθενή. «Το παιδί έχει πλέ

ον καταφέρει και στηρίζει το κεφάλι 
του, κάθεται χωρίς υποστήριξη και 
μεταφέρει πράγματα από το ένα χέρι 
στο άλλο. Δεξιότητες που δεν θα είχε 
χωρίς το φάρμακο αυτό», αναφέρει 
το MDA.

Την ίδια ώρα, ο κ. Κικίλιας από το 
βήμα της Βουλής προανήγγειλε νομο
θετική πρωτοβουλία για τπ θωράκιση 
του Ανώτατου Υγειονομικού Συμβου
λίου από οποιαδήποτε παρέμβαση. 
Οπως είπε, με βάση τη ρύθμιση δεν 
θα μπορεί κανένας υπουργός Υγείας 
να παρεμβαίνει στις αποφάσεις του 
Ανώτατου Υγειονομικού Συμβουλίου, 
κάτι που -όπως διευκρίνισε- ούτως ή 
άλλως δεν είναι δυνατόν να συμβεί 
και σήμερα, αλλά θα θεσμοθετηθεί 
με νόμο.

ΜΑΡΙΑ - ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ
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1  Οι εκατό πρώτες ημέρες του Κυριάκου Μητσοτάκη
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-10-2019

Επιφάνεια: 788.41 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΠΟΛΟΓΙΣΜΟΣ ΑΠΟ ΤΟΝ ΣΤΕΛΙΟ ΠΕΤΣΑ

Οι εκατό πρώτες ημέρες 
του Κυριάκου Μητσοτάκη
Τις 22 πρωτοβουλίες για τις πρώτες 100 ημέρες διακυβέρνησης από τη Νέα 
Δημοκρατία του Κυρ. Μητσοτάκη, απαρίθμησε χθες ο Στ. Πέτσας. ΣΕΛ 6
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1  Οι εκατό πρώτες ημέρες του Κυριάκου Μητσοτάκη
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-10-2019

Στέλιος Πέτσας: «Μέσα σε 100 
ημέρες η χώρα άλλαξε ταχύτητα»
Τον απολογισμό των πρώτων 100 ημερών Μητσοτάκη, παρουσίασε ο κυβερνητικός εκπρόσωπος

ι πολίτες αντι
λαμβάνονται ότι 
η κυβέρνηση 
του Κυριάκου 
Μητσοτάκη νοι

άζεται γι' αυτούς», τόνισε χθες ο κυβερ
νητικός εκπρόσωπος Στέλιος Πέτσας 
κατά την ενημέρωση των πολιτικών 
συντακτών, αναφερόμενος στις 100 
πρώτες μέρες της κυβέρνησης του Κυ
ριάκου Μητσοτάκη. «Νοιάζεται για 
τους πιο αδύναμους, μειώνοντας φό
ρους και αυξάνοντας το διαθέσιμο εισό
δημά τους. Νοιάζεται για ευάλωτες κα-

Τις 22 πρωτοβουλίες για 
τις πρώτες 100 ημέρες 
διακυβέρνησης από τη 
Νέα Δημοκρατία του 
Κυρ. Μητσοτάκη, απα
ρίθμησε χθες ο Στ. Πέ
τσας

τηγορίες πολιτών. Από τους εγκαυμα- 
τίες και τους πυρόπληκτους στο Μάτι, 
τους πάσχοντες από χρόνιες ασθένειες 
με τη διανομή των φαρμάκων στις κλι
νικές αρχικά και σε λίγο στα φαρμακεία 
της γειτονιάς τους. Νοιάζεται για όλους 
τους Έλληνες υλοποιώντας όσα δε
σμεύτηκε προεκλογικά. Μέσα σε 100 
ημέρες η χώρα άλλαξε ταχύτητα. Άλλα
ξε η εικόνα της και τα αποτελέσματα 
άρχισαν να γίνονται ορατά», προσέθεσε 
ο κ. Πέτσας. Στ. Πέτσας: Αποφασισμέ
νη η ΕΕ για πλαίσιο κυρώσεων προς 
την Τουρκία

Τα μέτρα και τις πρωτοβουλίες

Στη συνέχεια ο κυβερνητικός εκπρό
σωπος αναφέρθηκε αναλυτικά σε όλα 
τα μέτρα και τις πρωτοβουλίες που λή- 
φθηκαν μέσα στις 100 πρώτες ημέρες 
της κυβέρνησης, λέγοντας τα εξής:

1. Οι προσδοκίες για την πορεία της 
οικονομίας βελτιώθηκαν θεαματικά. 
Ενδεικτικά, ο δείκτης οικονομικού κλί
ματος έκλεισε στις 107,2 μονάδες τον 
Σεπτέμβριο, η υψηλότερη επίδοση από 
τον Μάρτιο του 2008.

2. Η Ελλάδα δανείστηκε έντοκα 
γραμμάτια με αρνητικό επιτόκιο -για 
πρώτη φορά στην ιστορία της- την πε
ρασμένη Τετάρτη.

3. Η Ελλάδα δανείστηκε με επιτόκιο 
μόλις 1,5%, για δεκαετές ομόλογο, ενώ 
το επιτόκιο ήταν 3,9% λίγους μήνες 
πριν.

4. Ο ΕΝΦΙΑ, ήδη. από φέτος, μει
ώθηκε κατά 22% μεσοσταθμικά.

5. Βελτιώθηκε η ρύθμιση των 120 
δόσεων, με αποτέλεσμα 1.155.000 
οφειλέτες, να ρυθμίσουν 11,5 δισ. ευρώ 
οφειλών, σε εφορία και ασφαλιστικά 
ταμεία.

6. Χορηγήθηκαν 66.000 αυξημένες 
συντάξεις χηρείας, που είχαν μειωθεί 
δραματικά από την προηγούμενη κυ
βέρνηση.

7. Επιστράφηκαν οφειλές του ΕΦ- 
ΚΑ, ύψους 100 εκατ. ευρώ, περίπου.

στους ελεύθερους επαγγελματίες.
8. Αυξάνουμε, κατά 10 εκατ. ευρώ, 

περίπου, και καταβάλλουμε προκατα
βολικά το επίδομα θέρμανσης, για τη 
μείωση της ενεργειακής φτώχειας.

9. Ξεμπλοκάραμε τα μεγάλο επενδυ
τικά σχέδια, όπως στο Ελληνικό, στο 
λιμάνι του Πειραιά και στη Χαλκιδική.

10. Παίρνουμε πρωτοβουλίες για την 
αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής, 
όπως η απολιγνιτοποίηση του ενεργει
ακού μίγματος της χώρας μέχρι το 
2028, και η κατάργηση των πλαστικών 
μιας χρήσης, μέχρι το 2021.

11. Απενεργοποιήθηκε η «ωρολογια
κή βόμβα» της ΔΕΗ.

12. Επανήλθε η κυβερνησιμότητα σε 
δήμους και περιφέρειες και εγκρίθηκαν 
πόροι, 180 εκατ. ευρώ, για αντιπλημμυ- 
ρικά έργα, σε όλη τη χώρα.

13. Καλύφθηκαν όλα τα κενά, σε εκ
παιδευτικό προσωπικό, στα σχολεία, με 
πρόσληψη 30.350 αναπληρωτών εκπαι
δευτικών και ειδικού βοηθητικού και 
επιστημονικού προσωπικού.

14. Καταργήθηκε το άσυλο βίας και 
ανομίας στα Πανεπιστήμια.

15. Δρομολογήθηκε η πρόσληψη 
1.500 αστυνομικών.

16. Εκκενώθηκαν κτίρια που είχαν 
καταληφθεί για χρόνια.

17. Δεν θρηνήσαμε ούτε ένα θύμα 
αυτό καλοκαίρι, παρά τις πολύ περισ
σότερες πυρκαγιές, σε σχέση με πέρυσι, 
ενώ και οι καμένες εκτάσεις ήταν πολύ 
λιγότερες.

18. Παρέχουμε πλήρη και δωρεάν πε
ρίθαλψη, στους εγκαυματίες που άφησε

Απαντώντας σε ερώτηση αν στις συ
ναντήσεις που είχε ο πρωθυπουργός με 
τους άλλους πολιτικούς αρχηγούς και στη 
συζήτηση που έκαναν για το θέμα της 
Προεδρικής εκλογής έπεσαν και ονόμα
τα στο τραπέζι, ο κ. Πέτσας δήλωσε πως

η τραγωδία στο Μάτι.
19. Μπήκε τέλος στις ουρές της 

ντροπής, έξω από τα φαρμακεία του 
ΕΟΠΥΥ, καθώς και στην ταλαιπωρία 
συμπολιτών μας με βαριές ασθένειες, 
χορηγώντας τους φάρμακα από τα φαρ
μακεία και τα νοσοκομεία.

20. Αυξήθηκαν τα λεωφορεία που 
εξυπηρετούν τους πολίτες σε Αθήνα και 
Θεσσαλονίκη, ενώ πύκνωσαν και τα 
δρομολόγια του Μετρό. Μόνο για τα 
λεωφορεία στην Αθήνα, κυκλοφορούν 
πλέον 1.070 οχήματα, από 900 περίπου 
πέρυσι, ενώ στη Θεσσαλονίκη 317, από 
215, που παρέλαβε η νέα διοίκηση του 
ΟΑΣΘ.

21. Αυξάνουμε, κατά 45%, τα κονδύ
λια για τις άγονες γραμμές στα νησιά 
μας.

22. Ο πρωθυπουργός επανασυστήνει 
την Ελλάδα στον κόσμο, μέσα από τις 
διεθνείς επαφές του. Με 22 σημαντικές 
συναντήσεις, από τον Κύπριο Πρόεδρο 
Νίκο Αναστασιάδη, μέχρι τους γενικούς 
γραμματείς του ΟΗΕ και του ΝΑΤΟ 
κ.κ. Γκουτέρες και Στόλτεμπεργκ, αντί
στοιχα, και από ηγέτες όπως ο Πρό
εδρος Μακρόν και η καγκελάριος Μέρ- 
κελ, μέχρι τους πρωθυπουργούς της 
Αυστραλίας· και της Ινδίας Σκοτ Mopt- 
σον και Ναρέντα Μόντι, αντίστοιχα.

Για τον προϋπολογισμό
του 2020

Αναφερόμενος στον προϋπολογισμό 
του 2020 είπε ότι θα επιβεβαιώσει τις 
προοπτικές για ισχυρή ανάπτυξη Kat θα

είναι νωρίς για ονοματολογία. «Έχουμε 
απόλυτο σεβασμό στο πρόσωπο του νυν 
Προέδρου της Δημοκρατίας. Βρισκόμα
στε σε διαδικασία Συνταγματικής Αναθε
ώρησης και το συγκεκριμένο άρθρο είναι 
υπό αναθεώρηση. Να ολοκληρωθεί πρώ-

διαφυλάξει τη δημοσιονομική ισορρο
πία και σημείωσε ότι οι Ευρωπαίοι 
εταίροι αναγνωρίζουν ότι δεν προκύπτει 
δημοσιονομικό κενό ούτε για το 2019 
ούτε για το 2020 -και ότι αυτή η εικόνα 
θα αποτυπωθεί στην έκθεση της Κομι
σιόν τον Νοέμβριο. «Στο νέο προϋπο
λογισμό περιλαμβάνονται μέτρα ανα
θέρμανσης της οικονομίας και κοινωνι
κής στήριξης που συνολικά φτάνουν το 
1,2 δισ. ευρώ. Όπως, μέτρα ενίσχυσης 
της οικογένειας και μέτρα κατά της 
υπογεννητικότητας, ελάφρυνση των βα
ρών για τα φυσικά πρόσωπα, μείωση 
των φόρων για τις επιχειρήσεις, ενίσχυ
ση της οικοδομικής δραστηριότητας, 
ψήφιση του αναπτυξιακού νομοσχεδίου 
για επενδύσεις στην Ελλάδα και προ
σέλκυση επενδύσεων για δημιουργία 
θέσεων εργασίας και ισχυρή βιώσιμη 
ανάπτυξη» υπογράμμισε.

Στο τέλος του χρόνου
το «Σχέδιο Ηρακλής»
για τα κόκκινα δάνεια

Για το Σχέδιο Ηρακλής και τη μείωση 
των «κόκκινων» δανείων, ο κυβερνητι
κός εκπρόσωπος επισήμανε ότι εγκρίθη- 
κε από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και 
αναμένεται να τεθεί σε εφαρμογή πριν 
από το τέλος του χρόνου. «Η έγκρισή 
του σε χρόνο ρεκόρ, λιγότερο από τρεις 
μήνες, αποτελεί μεγάλη επιτυχία η 
οποία στηρίχθηκε στη συνεργασία της 
κυβέρνησης με όλους τους παράγοντες 
του τραπεζικού συστήματος» τόνισε και 
προσέθεσε ότι το συγκεκριμένο σχέδιο 
θα απαλλάξει τις τράπεζες από μη εξυ
πηρετούμενα δάνεια 30 δισ. ευρώ, θα 
τους επιτρέψει να ανοίξουν τη στρόφιγ
γα της χρηματοδότησης στην πραγματι
κή οικονομία και μάλιστα χωρίς να επι
βαρυνθούν οι φορολογούμενοι και ο 
κρατικός προϋπολογισμός. «Η κυβέρνη
ση νοιάζεται για τα λεφτά των ελλήνων 
φορολογουμένων» τόνισε ο κ. Πέτσας.

Τέλος ο κυβερνητικός εκπρόσωπος 
ανακοινώνοντας το πρόγραμμα του 
πρωθυπουργού είπε ότι σήμερα, θα πα- 
ραστεί στην έναρξη του εορταστικού 
κύκλου εκδηλώσεων για την επέτειο 
των 2.500 χρόνων από τη Μάχη των 
Θερμοπυλών και τη Ναυμαχία της Σα
λαμίνας, σε εκδήλωση που θα πραγμα
τοποιηθεί στο Ζάππειο και στις 17-18 
Οκτωβρίου θα βρίσκεται στις Βρυξέλ
λες προκειμένου να συμμετάσχει αρχι
κά στη Σύνοδο Κορυφής του ΕΛΚ, και 
εν συνεχεία στη Σύνοδο Κορυφής των 
ηγετών της Ε.Ε. Επίσης στις 19 και 20 
του μήνα, ο πρωθυπουργός θα πραγμα
τοποιήσει διήμερη επίσκεψη στη Μεσ
σηνία.

τα (η Συνταγματική Αναθεώρηση) και 
προς το τέλος του έτους, όπως είπε και ο 
πρωθυπουργός, θα λάβει τις αποφάσεις 
που θα εκπληρώνουν αυτό που το πνεύμα 
του Συντάγματος επιτάσσει για ένα Πρό
εδρο ευρείας αποδοχής», επισήμανε.

Πέτσας για εκλογή ΠτΔ: «Είναι νωρίς για ονοματολογία»
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1  ΜΗΝΥΜΑ ΠΑΤΟΥΛΗ ΓΙΑ ΤΟ ΕΜΒΟΛΙΟ ΚΑΤΑ ΤΗΣ
ΓΡΙΠΗΣ

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

16-10-2019

Επιφάνεια: 120.22 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΜΗΝΥΜΑ ΠΑΤΟΥΛΗ ΓΙΑ 
ΤΟ ΕΜΒΟΛΙΟ ΚΑΤΑ ΤΗΣ ΓΡΙΠΗΣ
Μήνυμα για εμβολιασμό κατά της γρίπης έστειλε ο Γιώργος 
Πατούλης. Ο πρόεδρος του ΙΣΑ και περιφερειάρχης Αττικής 
έκανε το αντιγριπικό εμβόλιο χθες μετά από ενημερωτική 
εκδήλωση για την ανάγκη θωράκισης των ευπαθών ομάδων 
του πληθυσμού απέναντι στην επικείμενη επιδημία της γρίπης: 
«Καλούμε τόσο τους υγειονομικούς που έχουν τετραπλάσιο 
κίνδυνο από τους υπόλοιπους πολίτες να νοσήσουν από γρίπη 
όσο και τις ευπαθείς ομάδες του πληθυσμού να κάνουν το 
αντιγριπικό εμβόλιο. Επίσης καλούμε την πολιτεία να φροντί
σει αφενός για την ενημέρωση του κόσμου και αφετέρου για 
την επάρκεια αντιγριπικών εμβολίων και κλινών ΜΕΘ, γιατί 
η γρίπη κάθε χρόνο κοστίζει ανθρώπινες ζωές και δοκιμάζει 
τις αντοχές του Εθνικού Συστήματος Υγείας», τόνισε.
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1  1,2 δισ. ευρώ για αναθέρμανση τηε οικονομίας και
στήριξη των αδυνάτων !

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 8-9 Ημερομηνία
έκδοσης:

16-10-2019

Επιφάνεια: 708.01 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΤΟΧΟΣ ΝΑ ΣΥΝΕΧΙΣΤΕΙ ΤΟ ΘΕΤΙΚΟ ΕΡΓΟ ΤΩΝ ΠΡΩΤΩΝ 100 ΗΜΕΡΩΝ

1,2 6ισ. ευρώ 
για αναθέρμανση 
τηε οικονομίαε 
και στήριξη 
των αδυνάτων!

Μ
έτρα αναθέρμανσης της 
οικονομίας και κοινωνικής 
στήριξης ύψους 1,2 δισ. 
ευρώ με την ψήφιση του νέου προ

ϋπολογισμού, ολοκλήρωση της συ
νταγματικής αναθεώρησης, αλλά και 
σειρά νομοθετικών πρωτοβουλιών πε
ριλαμβάνει ο σχεδιασμός μέχρι τέλος 
του χρόνου, με τον οποίο η κυβέρνηση 
επιδιώκει να δώσει συνέχεια στο θετι
κό ξεκίνημα των πρώτων 100 ημερών, 
που συμπληρώνονται σήμερα και στη 
διάρκειά τους άλλαξε σε σημαντικό 
βαθμό η εικόνα της χώρας. Ο ίδιος ο 
πρωθυπουργός σχολίασε ότι «έχουμε 
κάνει μία καλή αρχή και έχουμε δημι
ουργήσει μία καλή δυναμική για να 
κινηθούμε ακόμα πιο γρήγορα».

Στο Μέγαρο Μαξίμου εκτιμούν, σε 
σχέση με το αποτύπωμα των πρώτων 
100 ημερών, ότι οι πολίτες αντιλαμβά
νονται πως η νέα κυβέρνηση νοιάζεται 
για όλους τους Ελληνες και ιδίως για 
αυτούς που έχουν μεγαλύτερη ανάγκη, 
αλλά διαπιστώνουν ταυτόχρονα ότι 
αλλάζει και η εικόνα της χώρας στο 
εξωτερικό, όπου ο «πρωθυπουργός 
επανασυστήνει την Ελλάδα στον κόσμο 
με διαδοχικές συναντήσεις με ξένους 
ηγέτες και διεθνείς επενδυτές».

Σε ό,τι αφορά τις επόμενες κινήσεις 
της κυβέρνησης, στη Βουλή βρίσκεται 
ήδη το νέο αναπτυξιακό νομοσχέδιο, 
η εφαρμογή του οποίου εκτιμάται ότι 
μπορεί να προσθέσει επιπλέον ΑΕΠ 5% 
σε βάθος δεκαετίας. Σε δημόσια δια-

βούλευση έχουν τεθεί τα νομοσχέδια 
για τη διαμεσολάβηση σε αστικές και 
εμπορικές υποθέσεις, που αναμένεται 
να μειώσει δραστικά το φόρτο των δι
καστηρίων και να συμβάλει στην επί
σπευση απονομής της Δικαιοσύνης, 
καθώς και για τα μέτρα κατά της χει
ραγώγησης αθλητικών αγώνων και την 
αντιμετώπιση της βίας στα γήπεδα.

Ο νέος Ποινικός Κώδικας
Εως τις αρχές Νοεμβρίου θα ψηφι
στούν οι τροποποιήσεις του Ποινικού 
Κώδικα και του Κώδικα Ποινικής Δι
κονομίας και μέχρι τα τέλη Νοεμβρίου 
το νέο φορολογικό νομοσχέδιο. Θα 
ακολουθήσουν ως το τέλος του έτους 
το νέο Εθνικό Σύστημα Πολιτικής Προ
στασίας, π μεταρρύθμιση για μεγαλύ
τερη αυτονομία στα πανεπιστήμια και 
το νέο ασφαλιστικό.

Ο σχεδιασμός περιλαμβάνει επίσης 
το νόμο που θα απαλλάσσει τη ΔΕΗ 
από τον ασφυκτικό έλεγχο του Δημοσί
ου σε θέματα καθημερινής λειτουργίας 
και θα χωρίζει τη ΔΕΠΑ σε δύο τμήμα
τα (ΔΕΠΑ Εμπορία και ΔΕΠΑ Υποδο
μές) και θα προσδιορίζει τη νέα μέθοδο 
για την ιδιωτικοποίησή της, καθώς και 
την έναρξη εφαρμογής του σχεδίου 
«Ηρακλής», που εκτιμάται ότι θα έχει 
πολλαπλά οφέλη για τους πολίτες, τις 
τράπεζες, τους μετόχους, τους επενδυ
τές, το Δημόσιο και γενικότερα γι α την 
ελληνική οικονομία. Μέχρι τον επόμενο 
μήνα θα ολοκληρωθεί και η διακομμα-
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1  1,2 δισ. ευρώ για αναθέρμανση τηε οικονομίας και στήριξη των
αδυνάτων !

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 8-9 Ημερομηνία
έκδοσης:

16-10-2019

τική διαβούλευση για την ψήφο των 
ομογενών, με τον πρωθυπουργό να δη
λώνει στην τηλεοπτική συνέντευξη που 
παραχώρησε στον ΑΝΤΊ αισιόδοξος 
ότι «θα βρούμε πάνω από 200 βου
λευτές», προσθέτοντας ότι «είναι στο 
χέρι του κ. Τσίπρα αν θέλει τελικά να 
είναι αυτός ο οποίος θα μας επιτρέψει 
να πούμε για πρώτη φορά ότι βρήκαμε 
300 βουλευτές».

0 κ. Μητσοτάκης εμφανίστηκε δια
τεθειμένος να υποχωρήσει στο θέμα 
της επιστολικής ψήφου γιατί -όπως 
εξήγησε- «θέλω να κάνω μία σύνθεση 
και να βρω μία λύση π οποία θα αντι
μετωπίσει το μείζον, που είναι να μπν 
αισθάνεται κάποιος την υποχρέωση 
να πρέπει να δώσει 1.000 και 2.000

Η κυβέρνηση 
επιδιώκει ιην 

ολοκλήρωση tns 
συνταγματικήε 

αναθεώρησή και 
σειρά νομοθετικών 

πρωτοβουλιών 
ώστε να δώσει 
συνέχεια στο 

θετικό ξεκίνημα 
των πρώτων 
100 ημερών

ευρώ για να επιστρέφει στην Ελλάδα 
για να ασκήσει το εκλογικό του δικαί
ωμα». Ξεκαθάρισε όμως ότι «το μόνο 
στο οποίο δεν πρόκειται να κάνουμε 
πίσω είναι στο αυτονόητο, ότι η ψήφος 
όσων ψηφίζουν από το εξωτερικό θα 
προσμετράται στην επικράτεια».

Η συνταγματική αναθεώρηση
Αναφέρθηκε επίσης στη συνταγματική 
αναθεώρηση, επαναλαμβάνοντας, με
ταξύ άλλων, ότι τπν αποσυνδέει από 
το ζήτημα της αλλαγής του εκλογικού 
νόμου. Δήλωσε ότι θα επιδιώξει ευρύ
τερες συναινέσεις και για το εκλογικό 
σύστημα και ότι είναι διατεθειμένος να 
συζητήσει, αλλά «δεν κάνω έκπτωση 
-όπως είπε- στην κεντρική μου αρχή ότι 
η απλή αναλογική είναι καταστροφική 
για τη χώρα και ότι αυτός ο εκλογικός 
νόμος θα αλλάξει».

Εθεσε μάλιστα εκ νέου τους πάντες 
προ των ευθυνών τους επαναλαμβά
νοντας πως «αν δεν καταφέρουμε να 
συγκεντρώσουμε τις 200 ψήφους που 
απαιτούνται, τότε οι επόμενες εκλογές 
-επειδή δεν εκτιμώ ότι με την απλή 
αναλογική θα σχηματιστεί κυβέρνη
ση- θα είναι διπλές εκλογές».

Σε ό,τι αφορά τον απολογισμό των 
πρώτων 100 ημερών, στην κυβέρνη
ση επισημαίνουν τη θεματική βελτίωση 
των προσδοκιών για τπν πορεία της οι
κονομίας, με ενδεικτικό το δείκτη οικο
νομικού κλίματος, που σημείωσε τον 
Σεπτέμβριο την υψηλότερη επίδοση

από τον Μάρτιο του 2008, αλλά και το 
γεγονός ότι η Ελλάδα δανείστηκε -για 
πρώτη φορά στην ιστορία της- έντοκα 
γραμμάτια με αρνητικό επιτόκιο, ενώ το 
δεκαετές ομόλογο είχε επιτόκιο μόλις 
1,5% από 3,9% λίγους μήνες πριν.

Ως αποφάσεις που συνέβαλαν στην 
αλλαγή του κλίματος θεωρούν, μετα
ξύ άλλων, τη μείωση του ΕΝΦΙΑ κατά 
22% νωρίτερα από ό,τι είχε δεσμευτεί 
π Ν.Δ. προεκλογικά, αλλά και μέτρα 
όπως η βελτίωση της ρύθμισης των 
120 δόσεων, η χορήγηση 66.000 αυξη
μένων συντάξεων χηρείας, π επιστροφή 
οφειλών του ΕΦΚΑ, περίπου 100 εκατ. 
ευρώ, στους ελεύθερους επαγγελμα- 
τίες, αλλά και η αύξηση κατά 10 εκατ. 
ευρώ του επιδόματος θέρμανσης.

Στην κυβέρνηση θεωρούν σημαντι
κό που έκλεισαν και εκκρεμότητες του 
παρελθόντος, όπως το ξεμπλοκάρισμα 
μεγάλων επενδυτικών σχεδίων, η κα
τάργηση του ασύλου βίας και ανομίας 
στα πανεπιστήμια, η απενεργοποίησπ 
της «ωρολογιακής βόμβας» της ΔΕΗ, 
η επαναφορά της κυβερνησιμότητας 
σε δήμους και περιφέρειες.

Οσον αφορά την κοινωνική ευαι
σθησία της κυβέρνησης επισημαίνουν, 
μεταξύ άλλων, την πλήρη και δωρεάν 
περίθαλψη στους εγκαυματίες που 
άφησε η τραγωδία στο Μάτι, καθώς 
και το τέλος που δόθηκε στις ουρές 
της ντροπής έξω από τα φαρμακεία του 
ΕΟΠΥΥ και στην ταλαιπωρία συμπολι
τών μας με βαριές ασθένειες. *
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1  Συντάξεις
Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-10-2019

Επιφάνεια: 26.08 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Συντάξεις
Την Παρασκευή 25/10 θα 
πληρωθούν οι συντάξεις σε: 
ΟΑΕΕ, ΟΓΑ ΕΤΑΑ (μη 
Μισθωτών), ΟΠΕΚΑ, συντά
ξεις των ανασφάλιστων 
Υπερήλικων. Στις 30/10:
ΙΚΑ, Δημοσίου, ΝΑΤ, ΕΦΚΑ 
(Μισθωτών) και οι προσω
ρινές Ενόπλων Δυνάμεων, 
Σωμάτων Ασφαλείας και 
Πυροσβεστικού.
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1  Επιτακτική η θωράκιση του πληθυσμού απέναντι
στην επικείμενη επιδημία της γρίπης

Πηγή: ΛΟΓΟΣ Σελ.: 4 Ημερομηνία
έκδοσης:

16-10-2019

Επιφάνεια: 457.42 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 60

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΙΣΑ

Επιτακτική η θωράκιση του πληθυσμού απέναντι 
στην επικείμενη επιδημία της γρίπης

Η ανάγκη θωράκισης των ευπαθών ομά
δων του πληθυσμού απέναντι στην επικεί
μενη επιδημία της γρίπης, τονίστηκε στο 
πλαίσιο Ενημερωτικής Εκδήλωσης, με θέ
μα τον "Αντιγριπικό Εμβολιασμό Υγειονομι
κών και Ευπαθών Ομάδων του Πληθυ
σμού", που διοργάνωσε ο Ιατρικός Σύλλο
γος Αθηνών, με τη συμμέτοχη διακεκριμέ
νων επιστημόνων, χθες ,στα γραφεία του 
ΙΣΑ.

Ο Πρόεδρος του ΙΣΑ και Περιφερειάρ
χης Αττικής, Γιωργος Πατούλης έστειλε το 
μήνυμα του εμβολιασμού κάνοντας και ο 
ίδιος το αντιγριπικό εμβόλιο, μετά το πέ
ρας της εκδήλωσης που παρακολούθησαν 
με μεγάλο ενδιαφέρον εκπρόσωποι Επαγ
γελματικών Ενώσεων και Συλλόγων Ασθε
νών, διοικητές νοσοκομείων και πολλοί για
τροί μέλη του ΙΣΑ.

Σύμφωνα με τα στοιχεία που παρουσιά
στηκαν κατά την περσινή περίοδο (2018- 
2019) 374 ασθενείς νοσηλεύθηκαν σε ΜΕΘ 
ενώ κατεγράφησαν 154 θάνατοι. Μόνο οι 
26 ασθενείς (19,4%) από τους 154 που κα
τέληξαν είχαν εμβολιαστεί έναντι της επο
χικής γρίπης, παρά το γεγονός ότι το 87% 
ανήκε σε ομάδες για τις οποίες συνιστάται 
κατά προτεραιότητα ο αντιγριπικός εμβο
λιασμός. Ωστόσο εκτιμάται ότι κατά τη πε
ρίοδο 2018-2019 στην Ελλάδα, 1071 θάνα
τοι μπορούν να αποδοθούν στον ιό της γρί
πης (9,8 θάνατοι ανά 100.000 πληθυσμού). 
Το ποσοστό του εμβολιασμού των υγειο
νομικών στη χώρας μας παραμένει χαμηλό 
καθώς δεν ξεπερνά το 30%, ενώ σε άλλες 
χώρες του Δυτικού κόσμου το αντίστοιχο 
ποσοστό είναι γύρω στο 65% και ο ΠΟΥ 
έχει θέσει στόχο το 75%.

Σχολιάζοντας το θέμα, ο κ. Πατούλης

τόνισε τα εξής: "Ο Ιατρικός Σύλλογος Αθη
νών, σε συνεργασία με την επιστημονική 
κοινότητα και την Τοπική Αυτοδιοίκηση 
αναλαμβάνει πρωτοβουλία για την ενημέ
ρωση του κοινού και τη θωράκιση του πλη
θυσμού απέναντι στην επικείμενη επιδημία 
της γρίπης. Κάθε χρόνο, μεγάλος αριθμός 
συμπολιτών μας, κυρίως ηλικιωμένοι, ευ
παθή άτομα και παιδιά, δοκιμάζονται από 
την προσβολή τους από τη γρίπη. Ένα με
γάλο ποσοστό από αυτούς που προσβάλ
λονται χρειάζονται εισαγωγή σε Μονάδα 
Εντατικής Θεραπείας ενώ το 1/3 από αυ
τούς που νοσηλεύονται στις ΜΕΘ καταλή
γουν. Καλούμε τόσο τους υγειονομικούς 
που έχουν τετραπλάσιο κίνδυνο από τους 
υπόλοιπους πολίτες να νοσήσουν από γρί

πη, όσο και τις ευπαθείς ομάδες του πλη
θυσμού να κάνουν το αντιγριπικό εμβόλιο. 
Επίόης καλούμε την πολιτεία να φροντίσει 
αφενός για την ενημέρωση του κόσμου και 
αφετέρου για την επάρκεια αντιγριπικών 
εμβολίων και κλινών ΜΕΘ, γιατί η γρίπη κά
θε γρόνο κοστίζει ανθρώπινες ζωές και δο
κιμάζει τις αντοχές του Εθνικού Συστήμα
τος Υγείας",

Η Πρόεδρος της Εθνικής Επιτροπής Εμ
βολιασμών Ομ. Καθηγήτρια Παιδιατρικής, 
Μαρία Θεοδωρίδου επεσήμανε ότι παρά 
το γεγονός ότι ο ετήσιος αντιγριπικός εμ
βολιασμός των ευπαθών ομάδων του πλη
θυσμού αποτελεί τον κύριο τρόπο πρόλη
ψης της νόσου φαίνεται ότι μικρό ποσοστό 
εφαρμόζει τις συστάσεις.

"Οι λόγοι που δεν υπάρχει ικανοποιητι
κή συμμόρφωση είναι πολλοί, αλλά θα 
πρέπει να αναφέρουμε κυρίως την εσφαλ
μένη αντίληψη ότι η γρίπη δεν είναι επικίν
δυνη νόσος, τον φόβο για την ασφάλεια 
του εμβολίου και την αμφισβήτηση της 
αποτελεσματικότητάς του. Η αποτύπωση 
των κινδύνων από τη νόσηση με γρίπη έχει 
διευρύνει τις συστάσεις εμβολιασμού, με 
παράδειγμα τις έγκυες για τις οποίες το 
εμβόλιο συστήνεται πλέον καθ’ όλη τη 
διάρκεια της κύησης, λοχείας και κατά τον 
θηλασμό. Ο εμβολιασμός μειώνει κινδύ
νους που αφορούν στην έγκυο αλλά και 
στο κύημα. Στη χώρα μας υπάρχει ακόμη 
δισταγμός για τον εμβολιασμό των εγκύων 
ενώ φαίνεται ότι υιοθετείται σε μεγάλύτε- 
ρο ποσοστό ο εμβολιασμός των ατόμων 
που αποτελούν το στενό περιβάλλον βρε
φών, ηλικίας <6 μηνών ή ατόμων με χρό
νιο πρόβλημα και ανοσοκαταστολή", τόνι
σε η κ. Θεοδωρίδου.

Από την πλευρά του, ο Πρόεδρος της 
Ελληνικής Εταιρίας Λοιμώξεων, Παναγιώ
της Γαργαλιάνος επεσήμανε ότι τα δεδο
μένα της τρέχουσας περιόδου 2019 από 
το νότιο ημισφαίριο (Αυστραλία) δείχνουν 
ότι η φετινή εξέλιξή της δραστηριότητας 
του ιού στη δική μας περιοχή θα είναι μέ
τριας βαρύτητας. "Τονίζεται βέβαια ότι και 
οι προβλέψεις δεν είναι απολύτως ασφα
λείς και ότι οι ευπαθείς ομάδες συνεχίζουν 
να παρουσιάζουν αυξημένο κίνδυνο βα
ριάς νόσου και θνησιμότητα", επεσήμανε ο 
Πρόεδρος της Ελληνικής Εταιρίας Λοιμώ
ξεων, ο οποίος στη συνέχεια παρουσίασε 
ενδιαφέροντα στοιχεία σχετικά με τη στά
ση των υγειονομικών στο θέμα του αντι- 
γριπικού εμβολιασμού.
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120 ΔΟΣΕΙΣ

Ρυθμίστηκαν 4 δις. οφειλές στα ασφαλιστικά ταμεία
Προχωρά η διαδικασία ρύθμισης των ασφαλιστικών 

οφειλών σε 120 δόσεις. Όπως προκύπτει από τα στοιχεία 
του ΚΕΑΟ μέχρι την περασμένη Παρασκευή 11/10 είχε 
ολοκληρωθεί η διαδικασία της ρύθμισης για 305.780 οφει
λέτες και το συνολικό ποσό που εντάχθηκε σε ρύθμιση 
ανέρχεται σχεδόν σε 4 δισ. ευρώ (3.999.590.000).

Το συνολικό ποσό που έχει εισπραχθεί έως σήμερα 
από το ΚΕΑΟ ανέρχεται σε 218,5 έκατ. ευρώ και αφορά 
τις μηνιαίες δόσεις της αποπληρωμής που πλήρωσαν οι 
οφειλέτες ή και σε εφάπαξ αποπληρωμή των χρεών. Το 
σύνολο των οφειλετών, είτε είναι αυτοαπασχολούμενοι εί
τε είναι επιχειρήσεις, που υπέβαλαν αίτηση ρύθμισης μέ
χρι και τη Δευτέρα 7/10, που ήταν η τελευταία μέρα για να 
ενταχθεί κάποιος στη ρύθμιση, ανέρχεται σε 432.559.

Συνεπώς, απ’ αυτό το σύνολο των 432.559 αιτήσεων - 
οφειλετών ήδη ολοκληρώθηκαν οι 305.780 αιτήσεις, ενώ 
οι υπόλοιπες 126.779 αιτήσεις θα μεταβιβαστούν από τον 
ΕΦΚΑ στο ΚΕΑΟ μέσα στο επόμενο διάστημα. Υπενθυμί
ζεται ότι με πρόσφατη παρέμβασή του το υπουργείο Ερ
γασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων και ο ΕΦΚΑ ανταποκρι- 
νόμενοι στα προβλήματα της χρόνιας έλλειψης και ποιό
τητας δεδομένων που εμποδίζουν τον ορθό προσδιορι
σμό - επανυπολογισμό των οφειλών των ασφαλισμένων 
και συνταξιούχων, προχώρησαν στον διαχωρισμό των 
σταδίων ένταξης στη ρύθμιση των 120 δόσεων.

Έτσι, όσοι υπέβαλαν την αίτηση ρύθμισης κατ’ αρχήν 
στον ΕΦΚΑ μέχρι τις 7 Οκτωβρίου έχουν στη συνέχεια το 
χρονικό περιθώριο να ολοκληρώσουν τη διαδικασία ρύθ
μισης στο ΚΕΑΟ μέχρι τις 31 Δεκεμβρίου του 2019, χωρίς 
να χάσουν το ευεργέτημα της ένταξης στη ρύθμιση.

Η διαδικασία της ρύθμισης γίνεται μέσα από την ιστο
σελίδα του ΕΦΚΑ, www.efka.gov.gr. Μπαίνοντας στον 
ιστότοπο, στην πρώτη σελίδα, υπάρχει η ένδειξη "ρύθμιση 
οφειλών Ν.4611/2019". Δηλαδή, πρώτα ο ΕΦΚΑ αναγνω
ρίζει και επαναϋπολογίζει τις οφειλές και στη συνέχεια η 
διαδικασία προχωράει στο ΚΕΑΟ για να αρχίσει η είσπρα
ξη των μηνιαίων δόσεων.

Στο πλαίσιο αυτό η διαδικασία περιλαμβάνει τρία δια- 
κριτά βήματα ως εξής:

• ΒΗΜΑ 1: Γίνεται είσοδος στην ηλεκτρονική εφαρμο
γή του ΕΦΚΑ με επαλήθευση των στοιχείων του ασφαλι
σμένου ή του συνταξιούχου και υποβολή του αιτήματος 
προσδιορισμού των οφειλών. Με την ολοκλήρωση αυτού 
του πρώτου βήματος μέχρι και τις 7/10/2019 έχει κατοχυ
ρωθεί οριστικά το αίτημα για ένταξη στη ρύθμιση.

• ΒΗΜΑ 2: Προσδιορισμός και επανυπολογισμός των 
οφειλών. Στην ηλεκτρονική εφαρμογή απεικονίζονται οι 
οφειλές πριν και μετά τον επανυπολογισμό. Αυτά τα δύο 
βήματα έχουν γίνει ήδη από 432.559 οφειλέτες, φυσικά ή 
νομικά πρόσωπα.

• ΒΗΜΑ 3: Το τρίτο βήμα αφορά το ΚΕΑΟ. Εδώ γίνεται 
η οριστικοποίηση της ρύθμισης. Δηλαδή, ο ασφαλισμένος 
ή ο συνταξιούχος που χρωστά επιλέγει τον τρόπο υπολο
γισμού των οφειλών που επιθυμεί και αποδέχεται την προ
ώθησή τους στο ΚΕΑΟ για ρύθμιση. Μέχρι τώρα στο ΚΕ
ΑΟ έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία για 305.780 οφειλέτες 
και ρυθμίστηκαν 4 δισ. ευρώ ασφαλιστικών χρεών.

Σύμφωνα με το αρμόδιο υπουργείο, με την εισαγωγή 
των προαναφερόμενων διακριτών βημάτων οι ασφαλισμέ
νοι και οι συνταξιούχοι αρκεί να ολοκληρώσουν το πρώτο 
εισαγωγικό βήμα μέχρι 7/10/2019 για να κατοχυρώσουν 
το δικαίωμα ρύθμισης και στη συνέχεια να ολοκληρώσουν 
τα 2 επόμενα βήματα μόλις εμφανιστούν στην εφαρμογή 
οι ορθές οφειλές τους και έως τις 31/12/2019. Περισσότε
ρες πληροφορίες για τη διαδικασία ένταξης στη ρύθμιση 
είναι διαθέσιμες στον διαδικτυακό τόπο του ΕΦΚΑ 
www.efka.gov.gr.

• Όσοι οφειλέτες των ασφαλιστικών ταμείων δεν εντά
χθηκαν στη ρύθμιση των 120 δόσεων η προθεσμία της 
οποίας εξέπνευσε στις 7 Οκτωβρίου, κινδυνεύουν να βρε
θούν αντιμέτωποι με αναγκαστικά μέτρα είσπραξης, όπως 
είναι οι κατασχέσεις τραπεζικών λογαριασμών, εισοδημά
των και περιουσιακών στοιχείων, καθώς και πλειστηρια- 
σμοί ακινήτων.

Από την επεξεργασία των αιτήσεων που ολοκληρώθη
καν μέχρι και την περασμένη Παρασκευή (11/10) στο ΚΕ
ΑΟ, δηλαδή αριθμός αιτήσεων, ποσό που ρυθμίστηκε, πο
σά που εισπράχθηκαν, προκύπτει η ακόλουθη εικόνα ανά 
ασφαλιστικό φορέα:

1. ΙΚΑ - Εργοδότες
Αιτήσεις: 85.152, ρυθμίστηκαν: 2,538 δισ. ευρώ, ει- 

σπράχθηκαν: 150 εκατ. ευρώ.
2. ΟΓΑ
Αιτήσεις: 58.882, ρυθμίστηκαν: 193,9 εκατ. ευρώ, ει- 

σπράχθηκαν: 2 εκατ. ευρώ.
3. ΟΑΕΕ
Αιτήσεις: 150.144, ρυθμίστηκαν: 1,2 δισ. ευρώ, εισπρά- 

χθηκαν: 55,7 εκατ.
4. ΕΤΑΑ και ΕΤΑΠ-ΜΜΕ
Αιτήσεις: 8.531, ρυθμίστηκαν: 58,9 εκατ. ευρώ, εισπρά- 

χθηκαν: 3,9 εκατ. ευρώ.
5. Παροχές
Αφορά χρηματικά ποσά που καταβλήθηκαν αχρεωστή- 

τως από διάφορα ταμεία και πρέπει να επιστραφούν.
Αιτήσεις: 3.091, ρυθμίστηκαν: 16,3 εκατ. ευρώ, εισπρά- 

χθηκαν: 2 εκατ. ευρώ.
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